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Darłowo, dnia 8 listopada 2023 roku 
 
 
BR.0002.15.2023   
 
 

Protokół Nr LXXV/2023 

z LXXV sesji Rady Gminy Darłowo VIII kadencji 

z dnia 8 listopada 2023 roku 

pod przewodnictwem 

Pana Henryka Ignatowicza – Wiceprzewodniczącego  

Rady Gminy Darłowo 
 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Darłowo. 
Wiceprzewodniczący rozpoczął obrady sesji o godzinie 1000, a zakończył o godzinie 1324. 
 

 

Na ustawowy stan 15 Radnych w chwili rozpoczęcia w sesji uczestniczyło 13 Radnych, co 
stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 

Radny Mirosław Gałuszkiewicz – był nieobecny, usprawiedliwiony. 
Radny Grzegorz Hejno – był nieobecny usprawiedliwiony.  
 
/Lista obecności Radnych na posiedzeniu LXXV sesji Rady Gminy Darłowo VIII kadencji w dniu 8 listopada 
2023 roku stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu/ 
 
W sesji udział wzięli również Sołtysi Sołectw Gminy Darłowo. 
/Lista obecności Sołtysów stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu/ 
 

Pan Radosław Głażewski – Wójt Gminy Darłowo, 
Ponadto w sesji udział wzięli: 

Pani Anna Szynkowska-Borkowska – Sekretarz Gminy Darłowo, 
Pan Maciej Jabłoński – Radca Prawny, 
Pani Anna Zatorska – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowie, 
Pani Izabela Sielska – Zastępca Wójta Gminy Darłowo, Kierownik Referatu Gospodarki 
Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa, 
Pan Tomasz Gondek – Prezes Gminnego Zakładu Użyteczności Publicznej Sp. z o. o. w 
Krupach, 
Pani Halina Przybysławska – Przewodnicząca Rady Seniorów, 
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Pan Rafał Kunysz – Kierownik Referatu Inwestycji, Infrastruktury Technicznej i Gospodarki 
Przestrzennej, 
Pan Przemysław Pociecha – Komendant Straży Gminnej. 
 
/Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo przystąpił do powołania 
sekretarza obrad dzisiejszej sesji. 
Na Sekretarza obrad powołano Radnego Wiesława Moskwę. 
W głosowaniu wzięło udział 13 Radnych, głosując: 
12 głosów za, 
0 głosów przeciw, 
1 głos wstrzymujący. 
 
Na protokolantkę pan przewodniczący powołał panią Iwonę Kowalską. 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 

Ustalenie  porządku obrad. 
Ad.2.  

 
Pan Wiceprzewodniczący przypomniał, że proponowany porządek obrad radni otrzymali 
wraz                        z zawiadomieniami na dzisiejszą sesję.  
 
/Proponowany porządek obrad Radni otrzymali wraz z zawiadomieniami na LXXV Sesję Rady Gminy Darłowo. 
Porządek obrad wraz z zawiadomieniem stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu/ 
 
Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że przed sesją na podstawie art. 20 ust. 5 ustawy                 
o samorządzie gminnym otrzymał od Wójta Gminy Darłowo wnioski o wprowadzenie do 
porządku obrad kolejnych projektów uchwał:  
 
1) w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2023 rok; Druk Nr 19/2023LXXV 
2) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na lata 2023-

2028; Druk Nr 20/2023LXXV 
 
Pan Wiceprzewodniczący zapytał czy są wnioski do porządku obrad?  
Nikt wniosków nie zgłosił.  
 
/Wniosek stanowi załącznik nr od 5 do niniejszego protokołu/ 
 
Wobec braku wniosków Wiceprzewodniczący przystąpił do głosowania nad wprowadzeniem 
projektów uchwał do proponowanego porządku obrad: 
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Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo stwierdził, 
że za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmian w 
budżecie Gminy Darłowo na 2023 rok; Druk Nr 19/2023LXXV było  
13 głosów za, 
  0 głosów przeciw i 
  0 głosów wstrzymujących,  
czyli projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo stwierdził, 
że za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Darłowo na lata 2023-2028; Druk Nr 
20/2023LXXV było  
13 głosów za, 
  0 głosów przeciw i 
  0 głosów wstrzymujących,  
czyli projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
Wiceprzewodniczący powiedział, że porządek obrad po przyjętych zmianach 
przedstawia się następująco: 
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2023 rok. 
Druk Nr 19/2023LXXV 

Punkt 26 otrzymuje brzmienie:  

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Darłowo na lata 2023-2028. Druk Nr 20/2023LXXV 

Punkt 27 otrzymuje brzmienie:  

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji radnej z członkostwa w 
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo. DRUK Nr 16/2023LXXV 

Punkt 28 otrzymuje brzmienie:  

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Gminy 
Darłowo. DRUK Nr 17/2023LXXV 

Punkt 29 otrzymuje brzmienie:  

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo. 
DRUK Nr 18/2023LXXV 

Punkt 30 otrzymuje brzmienie:  

 

Wolne wnioski i zapytania. 
Punkt 31:  

 

Zamknięcie obrad. 
Punkt 32:  
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Następnie przystąpiono do głosowania nad przyjęciem proponowanego porządku obrad z 
wprowadzonymi zmianami: 
 
W głosowaniu udział wzięło 13 radnych głosując: 
13 głosów za przyjęciem porządku obrad sesji wraz ze zgłoszonymi zmianami, 
0 głosów przeciw,  
0 głosów wstrzymujących.  
 
Pan Wiceprzewodniczący na podstawie wyników głosowania stwierdził, że porządek sesji 
został przyjęty wraz ze zgłoszonymi zmianami. 
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 

Przyjęcie protokołu z LXXIII sesji Rady Gminy Darłowo z dnia 22 września 2023 roku. 
Ad. 3.  

 
Protokół był wyłożony do wglądu w Biurze Rady. Nikt nie zgłosił uwag do protokołu, wobec 
czego Wiceprzewodniczący poinformował, że protokół został podpisany bez uwag.  
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 

Informacja Wójta Gminy Darłowo o działalności w okresie między sesjami wraz                        
z podaniem aktualnej sytuacji finansowej Gminy Darłowo. 

Ad. 4. 

 
Pan wójt powiedział, że wita serdecznie na dzisiejszej sesji po dłuższym okresie bo 

sesję zwyczajną mieliśmy w dniu 22 września. W tym czasie wiele się działo, co w skrócie 
przedstawi. Całe sprawozdanie obejmuje kilkanaście kartek sprawozdania z działalności 
wójta w okresie miedzy sesjami i można się z tym sprawozdaniem dokładnie zapoznać w 
biurze rady po sesji. Wójt przedstawił najważniejsze wydarzenia. 

 
W dniu 22 września 2023 roku wójt spotkał się z panią radną Justyną Osses oraz z 

panem Romanem Błaszczykiem w sprawie zapewnienia środków w budżecie na samochód 
strażacki dla OSP Krupy.  

 
W dniu 28 września 2023 roku wójt miał spotkanie z panią Wandą Hańczaryk 

dotyczące spraw sołeckich.  
 
W dniu 29 września 2023 roku wójt odbył spotkanie z panem Pawłem Koczanem w 

sprawie funkcjonowania Spółki Wodnej. Tu trochę mamy problem z tym, że Spółka Wodna, 
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którą tworzyliśmy, która wykonuje wspaniałe melioracje w naszej gminie, gdzie tu naprawdę 
bardzo dużo się dzieje i skorzystała z bardzo dużego dofinansowania i niestety te 
dofinansowania w tym roku są mało dostępne i niestety spółka spotkała się z takim 
hamulcem. Pan wójt powiedział, że ma nadzieję, że wkrótce się to zmieni i mamy nadzieję, że 
ponownie te zmiany nastąpią, że będzie więcej środków na te określone melioracje, które 
pomagają nam w utrzymaniu prawidłowych stosunków wodnych.  

 
W dniu 17 października 2023 roku pan wójt miał wizytę tu członków Stowarzyszenia 

Uzdrowiska Dąbki, pani radnej i pani sołtys z Dąbek w sprawie podziękowania za 
uroczystość obchodów 15-lecia Uzdrowiska Dąbki. Taka uroczystość odbyła się we wrześniu 
i z większą lub mniejszą częstotliwością będzie się odbywała.  

 
Pan wójt powiedział, że w okresie miedzy sesjami uczestniczył w licznych naradach 

koordynacyjnych, między innymi związanych z inwestycjami gminnymi. Tu jedną z 
najważniejszych jest budowa sali gimnastycznej przy szkole w Dąbkach. Pan wójt 
powiedział, że mieliśmy tam ostatnio problem, no bo w szkole w Dąbkach dopiero został 
włączony nowy piec i mamy nadzieję, że tu już jest ciepło w szkole. Pan wójt podziękował 
rodzicom i dzieciom i kadrze pedagogicznej za wyrozumiałość. Staraliśmy się, żeby ten okres 
był jak najmniej taki dotkliwy właśnie dla tej szkoły, ale już ten problem został rozwiązany. 
Piec grzeje. Mamy nadzieję, że wkrótce będziemy się cieszyć nową salą, bo już są prace 
wykończeniowe i naprawdę powstaje wspaniały obiekt.  

 
W dniu 27 września 2023 roku było spotkanie rady programu Zintegrowane 

Inwestycje Terytorialne. Tutaj to jest program, w który będzie gmina także uczestniczyła z 
kilkunastoma projektami, które będą wykonane w ramach środków Unii Europejskiej.  

 
W dniu 30 września 2023 roku odbyło się 15-lecie Klubów Seniora. Tutaj odbyła się 

wspaniała impreza. Podziękowania i jeszcze raz gratulacje dla tych trzech klubów seniora. 
Była to przede wszystkim wspaniała zabawa.  

 
W dniu 9 października 2023 roku pan wójt uczestniczył w Zarządzie DLGR 

(Darłowskiej Lokalnej Grupy Rybackiej).  
 
W dniu 10 października 2023 roku tuż przed wyborami odbyła się konferencja z 

Wojewodą Zachodniopomorskim, z panem Zbigniewem Boguckim w sprawie akcji 
profrekwencyjnych w gminach do 20 000 mieszkańców. Pan wójt podziękował, bo w naszym 
powiecie Gmina Darłowo miała najwyższą frekwencję, ale tu czekamy na odpowiedź, bo 
jednak te wszystkie dopisane osoby a ich jest dużo w Gminie Darłowo bo wynika to że jest 
sanatorium i zostanie to odliczone od tej frekwencji. Nawet jeśli się nie uda, to ogólnie 
wyszliśmy bardzo dobrze.  

 
W dniu 25 października 2023 roku odbyła się Świetlicowa Liga Warcabowa w 

Jeżyczkach, w której wójta także uczestniczył.  
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Pan Wójt powiedział, że tu zawsze są te akcje jak sadzenie żonkili przez szkołę oraz 
Święto Edukacji Narodowej. W dniu 13 października odbyło się 75-lecie Szkoły 
Podstawowej im. Ludzi Morza w Kopnicy. Odbyła się wspaniała impreza przygotowana 
przez szkołę. Tych wydarzeń było bardzo dużo. Dokładnie wymienione są w sprawozdaniu. 
W tym okresie zostało podpisanych 29 umów na wykonanie różnych inwestycji.  

 
/Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Darłowo w okresie miedzy sesjami stanowi załącznik nr 6 do 
niniejszego protokołu/ 
 

Pan wójt przedstawił kondycję finansową Gminy Darłowo. Środki do dyspozycji na 
rachunku bankowym wynoszą 10 248 702 zł. Mamy założone lokaty na kwotę 2 000 000 zł.  
Czyli w sumie mamy do dyspozycji na koncie 12 248 702 zł.  

 
Wydatki do poniesienia w najbliższych dniach wynoszą 429 000 zł, aczkolwiek no 

mamy bardzo duże wydatki już do końca roku, więc ta kwota nam raptownie spadnie.   
 
/Kondycja finansowa stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu/ 
  
Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący zwrócił uwagę na pogłos w mikrofonie pana 
wójta i poprosił o założenie gąbki ochronnej na końcówkę mikrofonu.  
 
Pan Wójt podziękował.  
 
Na tym punkt zakończono.    
 
 
 

Informacja Wójta Gminy Darłowo o realizacji uchwał Rady Gminy Darłowo między 
sesjami. 

Ad. 5.  

  
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że na ostatnich sesjach 

Rady Gminy Darłowo, które odbyły się w dniach 22 września i 31 października 2023 roku, 
zostało podjętych łącznie 40 uchwał, które zostały przesłane do organów nadzoru. Nie 
stwierdzono naruszeń prawa wobec przedmiotowych uchwał.  
 
/Określenie sposobu realizacji uchwał podjętych w okresie od 22 września 2023 roku stanowi załącznik nr 8 do 
protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 

Interpelacje.  
Ad.6. 
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Pan Wiceprzewodniczący zapytał, czy Radni chcą zgłosić interpelacje. 
Nikt z radnych się nie zgłosił.  
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 

Odpowiedzi na interpelacje. 
Ad. 7.  

 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że w okresie 

sprawozdawczym czyli w okresie miedzy sesjami od dnia 26 czerwca radni złożyli dwie 
interpelację. Na jedną interpelację udzielono odpowiedzi. Druga interpelacja jest w trakcie 
rozpatrywania.  
 
W okresie objętym sprawozdaniem sołtysi złożyli 12 wniosków. Odpowiedzi udzielono na                          
12 wniosków.  
 
/Określenie sposobu realizacji interpelacji radnych i wniosków sołtysów stanowi załącznik nr 9 do protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.     
 
 
 

Informacja Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Darłowo o działalności w okresie 
między sesjami.  

Ad. 8.  

 
Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił informację 
Przewodniczącego z działalności w okresie między sesjami.  
 
/Informacja Przewodniczącego stanowi załącznik nr 10 do protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.   
 
 
 

TRYBUNA OBYWATELSKA. 
Ad.9.  

 
Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś 

chciałby zabrać głos w tym punkcie? Wiceprzewodniczący powiedział, że osoby zgłosiły się 



Strona 8 z 69 
 

przed sesją, to jest Sołtys Wicia i pan Kazimierz Grzybak. Wiceprzewodniczący udzielił 
głosu w pierwszej kolejności panu Tomaszowi Urbańskiemu.  

 
Pan Tomasz Urbański zapytał czy to jest trybuna obywatelska czy samorządowa?  
 
Wiceprzewodniczący odpowiedział, że obywatelska, tak ma w porządku.  
 
Pan Tomasz Urbański powiedział, że zabierze głos w samorządowej.  
 
Wiceprzewodniczący powiedział, że pytał kto chce zabrać głos w trybunie 

obywatelskiej.  
 
Pan Tomasz Urbański Sołtys Sołectwa Wicie powiedział, że jeżeli to obojętne, to 

może teraz zabrać głos. Mówca powiedział, że sezon letni skończył się już dawno, natomiast 
niestety na wrześniowej sesji nie miał sposobności tego powiedzieć, no to teraz to zrobi, a to 
miłe dość, bo to tylko i wyłącznie podziękowania. Pan Tomasz Urbański zwrócił się do wójta 
i zastępcy wójta w imieniu społeczności Sołectwa Wicie i Rady Sołeckiej i wszystkich 
mieszkańców pracujących na rzecz miejscowości Wicie. Mówca złożył piękne 
podziękowania dla wójta za życzliwą akceptację i wsparcie tych wszystkich pomysłów i 
przedsięwzięć. To się wszystko udaje dzięki takiemu wsparciu i tej życzliwej akceptacji. 
Wszystkie wnioski, które składamy są rozpatrywane pozytywnie. One też nie są jakieś 
wydziwione, tylko na rzecz miejscowości działające. Kolejne podziękowania złożone zostały 
na ręce całej Spółki Gminny Zakład Użyteczności Publicznej w Krupach, czyli dla pana 
prezesa, zarządu i wszystkich pracowników. Pan Sołtys powiedział, że te oklaski, którymi pan 
prezes został obdarzony w czasie zebranie wiejskiego w Wiciu, to one były przeznaczone dla 
wszystkich pana prezesa współpracowników GZUP. Mówca powiedział, że są pod dobrym 
wrażeniem, stąd taka owacja spontaniczna. Nikt tym nie sterował. To są podziękowania za 
wsparcie, choćby ostatni przypadek, gdy woda była niezdatna do spożycia. Ale została 
dowieziona i rozwieziona do domów. Świetne działanie. Pan Sołtys powiedział, że bardzo za 
to dziękuje. Mówca podziękował również dla wydziału promocji Urzędu Gminy, gdyż bez ich 
życzliwości i wsparcia nawet technicznego, to by był kłopot w organizacji festynów, które się 
odbyły w Wiciu. Pan Sołtys powiedział, że również tablice zostały podarowane i są przy 
dziesięciu wejściach na plażę, i zwykle sołectwo na plakaty może liczyć. Pieniądze, które 
sołectwo uzyskuje latem przeznacza na upiększanie Wicia i zwiększanie jego bezpieczeństwa. 
W związku z tym za taką współprace pan sołtys dziękował. Teraz będzie kolejny etap tej 
współpracy, bo niedługo morsowanie się odbędzie i też są uzgodnienia co kto ma zrobić i co i 
jak urządzić. Pan Sołtys w imieniu wsi powiedział, że wspierają sami i są też wspierani przez 
innych za co bardzo serdecznie dziękuje. Pan Tomasz Urbański powiedział, że nie ma 
obecnego dzisiaj przewodniczącego komisji rolnej pana Mirosława, ale dziękuje za wizytację 
komisji która odbyła się w maju. Wpłynął wniosek i jego część straciła już na aktualności, bo 
między innymi usuniecie karp na ulicy Wczasowej jako, że będzie ta ulica budowana i już nie 
ma to znaczenia. Zostały z wniosku dwa punkty, ale to pewnie się to uda wykonać, bo mamy 
sporo czasu do sezonu. Pan Sołtys podziękował wszystkim za współpracę i za akceptację.  
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Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział do pana Tomasza, że w 
żadnym wypadku w żaden sposób nie chciał ująć powagi pełnionej funkcji przez kolegę, ale 
gdy szedł do Państwa, spytał się kto chciałby zabrać głos w trybunie obywatelskiej. Zgłosili 
się pan Tomasz i pan Kazimierz. Mówca powiedział, że całkiem prawdopodobnie może też 
coś źle zrozumiał, w każdym razie przeprasza.  

 
Pan Kazimierz Grzybak – Prezes Klubu Sportowego „Wiekowianka” Wiekowo 

powiedział, że po takiej laudacji to aż się boi zabierać głos, bo ma inne sprawy. Pan 
Kazimierz powiedział, że ma prośbę do pana wójta. Mówca powiedział, że był okres covidu i 
były różne uwarunkowania a teraz wracamy do takich normalnych dawności. Pan Kazimierz 
powiedział, że ma prośbę do pana wójta, żeby przejrzeć biuletyn informacji publicznej i 
zobaczyć co w nim jest a czego nie ma, bo sobie pozwolił wejść po ostatniej sesji i ostanie 
zapisy w niektórych pozycjach są z 2017 roku, z 2018 roku z 2020 roku. Mówca powiedział, 
że ma pytanie w jakim czasie informacja publiczna ma być umieszczona na stronie 
internetowej gminy, żeby można się było z nią zapoznać. Mówca powiedział, że dotyczy to 
miedzy innymi protokołów, sprawozdań z realizacji programów. W związku z tym, że to ma 
służyć i pomagać to musi ta informacja być na bieżąco umieszczana. Mówca powiedział, że 
nie wie czy przepisy się zmieniły w tym zakresie, ale jedna z pracownic urzędu wyjaśniła, że 
przepisy odnośnie informacji z zakresu informacji publicznej się nie zmieniły. Mówca 
powiedział, że to jego gorąca prośba i wie, że było wiele zamieszania i wiele zdalnych sesji i 
różnych rzeczy i wie, że mogło się to zdarzyć. Natomiast ma prośbę, żeby akty, które mają 
być zamieszczane w biuletynie były zamieszczane w terminie.  Druga sprawa, która poruszył 
pan Kazimierz Grzybak dotyczy programu profrekwencyjnego. Mówca powiedział, że dzisiaj 
przeczytał w informacji, że rząd wczoraj podjął autopoprawkę do budżetu na przyszły rok i 
tam zapisana została kwota 1 070 000 000 zł na wypłatę tych premii. Mówca powiedział, że 
osobiście uważa, że jeżeli my się załapiemy to podział tej premii powinien być w jakiś sposób 
skonsultowany z jak najszerszymi rzeszami mieszkańców, żeby to rzeczywiście było tak, 
żeby potem ktoś nie poczuł się pokrzywdzony, bo to była fajna frekwencja a to jest zasługa 
nas wszystkich.  

 
Pan Radosław Głażewski – Wójt Gminy Darłowo powiedział, że oczywiście 

sprawdzimy biuletyn informacji publicznej pod względem aktualności danych. Odnośnie 
jeszcze raz tej frekwencji, wie i czytał na stronie dla samorządu, że jednak mają być odjęte 
wskaźniki tych głosów dodatkowych spoza gmin w liczeniu tej frekwencji, ale być może na te 
dodatkowe 250 000 zł dla klubów i 250 000 zł chyba dla strażaków mieliśmy się załapać. 
Jeżeli te środki dostaniemy to będziemy się tu martwić i na pewno to będzie poddane 
konsultacjom zewnętrznym. Także nie dzielmy już czegoś czego jeszcze nie wiadomo. Jak 
będą te środki to na pewno będziemy opracowywać jakiś plan, żeby to poddać szczegółowej 
konsultacji.  

 
Wiceprzewodniczący powiedział, że pani Krystyna prosiła tu o głos i zapytał czy pani 

Krystyna chce czekać na czas dla samorządu?   
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Pani Krystyna Krassowska Sołtys Sołectwa Dobiesław powiedziała, że to już bez 
znaczenia. Mówczyni powiedziała, że chciała się tylko tutaj odnieść do tego, co powiedział 
kolega pan Tomasz. Mówczyni powiedziała, że się bardzo cieszy, że pan Tomek może tyle 
dobrego powiedzieć o naszym GZUP i o dobrej współpracy. Mówczyni powiedziała, że 
bardzo by chciała, żeby ta współpraca była równie dobra w naszych małych miejscowościach 
nienadmorskich. Mówczyni powiedziała, że nie ukrywa, że mieszkańcy rozumieją, że w tym 
okresie letnim jest bardzo dużo turystów i że sprzątanie i koszenie jest taką sprawą 
priorytetową i wizytówką gminy, ale bardzo prosimy, żeby jednak o nas nie zapominać, żeby 
dziesięć razy nie musieli dzwonić i przypominać o skoszenie, bo czasami zarastają. 
Mówczyni powiedziała, że ma sporo zastrzeżeń do osób, które zbierają śmieci, zwłaszcza te 
śmieci workowane. Worki są albo w ogóle nie dostarczane, albo są na przykład rzucone za 
przeproszeniem jak psu kość. Mówczyni powiedziała, że prosi sobie wyobrazić, że kogoś nie 
ma w domu, że wystawił worki wcześnie rano, żeby te śmieci zostały zabrane i jest wiatr, 
pada deszcz i worek trafia gdzieś do rowu i go po prostu nie ma. To naprawdę nie jest jakaś 
wielka trudność, bo robią to na przykład pracownicy, którzy zbierają inni, którzy zbierają 
śmieci workowane i nie mają tego problemu. Największy problem jest z biodegradowalnymi. 
Tutaj mówczyni powiedziała, że we wsi ma siedem osób, które mają tego typu bioodpady i 
sama również i zwykle tego worka szuka gdzieś tam daleko. Wystarczyłoby go po prostu 
włożyć w szczeble ogrodzenia czy przerzucić nawet przez ten płot. Na ogół śmieci tak 
wystawialiśmy, żeby panowie nie musieli za bardzo daleko wychodzić, żeby im ułatwić 
pracę, ale teraz powiedziała, że będzie je wystawiać pod samym ogrodzeniem, dlatego, że to 
już jest taka ludzka złośliwość, bo nie może tak być żeby mieszkaniec godził gdzieś tam 
worki, które mu się po prostu należą. Podpisujesz umowę, to masz prawo do solidnego 
wykonania tej pracy. To tylko tyle. To tylko tyle. To nie jest żadna pretensja. Mówczyni 
powiedziała do pana Tomasza, żeby tego tak nie odbierał. Pani Sołtys powiedziała, że musi to 
powiedzieć, bo naprawdę latem koło stawu często sami koszą a to jest wizytówka wioski. 
Koło świetlicy maja ten sam problem. A jak już przyjadą panowie kosić, to mieszkańcy 
musza pilnować, żeby jeszcze koło skrzynek na listy zostało wykoszone. Mówczyni 
powiedziała, że tak nie powinno być. To powinno być jednak tak solidnie i żeby te terminy 
jakie są ustalane, żeby jednak były dotrzymywane. Mówczyni powiedziała, że rozumie, że 
Dąbki w tym czasie i Wicie, Żukowo Morskie i Bobolin są priorytetem, ale w pozostałych 
miejscowościach też mają śmieci i też trawa rośnie.  

 
Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo powiedziała, że ponieważ ma trzy 

wioski jak Cisowo Górne, Cisowo Dolne i Trzmielewo to musi się wypowiedzieć. Pani 
Wanda Hańczaryk powiedziała, że musi powiedzieć, że na przedostatniej sesji powiedziała 
trochę za dużo jeśli chodzi o pana wójta i jeśli ktoś poczuł się tak, że trochę mu było 
nieprzyjemnie to bardzo przeprasza, ale mówi zawsze w imieniu wnioski a nie swoim. 
Mówczyni powiedziała, że swojego gospodarstwa akurat pilnuje i ma wszystko w porządku, 
ale jeśli do niej dotrą jakieś skargi, to musi to powiedzieć na sesji. Druga sprawa, którą pani 
sołtys poruszyła dotyczy rozmowy z radnymi. Pani Wanda powiedziała, że dzisiaj rozmawiała 
z radnymi i nie poruszy tej sprawy a w gestii pana wójta leży, żeby ta sprawę załatwić. 
Trzecia sprawa dotyczy kotów. Mówczyni powiedziała, że mówi o sobie, bo to od każdego 
osobiście zależy jak postąpi. Mówczyni powiedziała, że ma kota w domu, ale kot wychodzi 



Strona 11 z 69 
 

na ogród. Pani Wanda powiedziała, że dowiedziała się, że koty należy szczepić. Mówczyni 
powiedziała, że miała przykry przypadek ze swoim kotem ponieważ kot ją ugryzł. Kot się 
bronił, pani Wanda nie chciała mu krzywdy zrobić i kot porządnie ją ugryzł, tak, że musiała 
jechać do lekarza. Mówczyni powiedziała, że pierwsze słowo pana doktora było jedno: Czy 
kot jest szczepiony przeciwko wściekliźnie? Pani Wanda powiedziała, że tak, bo akurat kota 
szczepiła. Ale jeśli kot nie byłby szczepiony to by musiała dostać zastrzyki bardzo bolesne, a 
tak to tylko dostała na tężec. Mówczyni powiedziała, że uczula słuchaczy, że jeśli są dzieci i 
są koty w domu, które wychodzą na ogród bo to jest normalne, to dla własnego 
bezpieczeństwa szczepcie koty. Mówczyni powiedziała, że sama tego nigdy nie robiła, ale 
usłyszała, że koty należy szczepić i kota zaszczepiła. Fakt, że to szczepienie kosztuje 80 zł. 
Mówczyni prosiła aby wziąć to szczepienie kotów pod uwagę szczególnie w domach, gdzie 
są dzieci. Poza tym mówczyni powiedziała, żeby uważać i nie dotykać jeży, bo one też bardzo 
roznoszą wściekliznę. Pani Wanda powiedziała do pana wójta, że w jego ręce oddaje sprawy 
dotyczące Cisowa i że nie będzie tu o tym mówiła, a radni wiedza o co chodzi.  

 
Pani Ewa Szymacha Sołtys Sołectwa Dąbki zapytała czy jest jakaś ustawa, że koty 

trzeba szczepić? Mówczyni powiedziała, że nigdy się nie szczepiło.  
 
Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo powiedziała, że więc dlatego nigdy 

kota nie szczepiła, ale jak usłyszała o tym program w telewizji. Mówczyni powiedziała, że jej 
kotka jest w domu, ale wychodzi na ogród, gdzie ma styczność z ptakiem czy innym 
zwierzęciem a w telewizji wypowiadał się weterynarz, że koty należy szczepić.  

 
Pani Ewa Szymacha Sołtys Sołectwa Dąbki zapytała czy te na terenie zagrożonym 

wścieklizną?  
 
Pani Wanda Hańczaryk odpowiedziała, że nie. W ogóle koty tak jak psy powinny być 

szczepione na wściekliznę, ale to jest za mało nagłośnione. Mówczyni powiedziała, że 
osobiście miała taki przypadek, więc dlatego do wszystkich się zwraca z tym tematem. 
Mówczyni powiedziała, że woli najpierw przykryć studnię, a nie dopiero przykryć studnię jak 
się do niej padnie. Dlatego powiedziała dzisiaj jak wygląda sprawa. Mówczyni powiedziała, 
że to jest też wina weterynarzy, bo jak weterynarze piszą ogłoszenie o szczepieniu na 
wściekliznę dla psów, to powinno być też dla kotów.  

  
Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że normalne, że lekarz 

weterynarii zawsze zada takie pytanie czy to będzie przypadek kota, gęsi czy kaczki, czy była 
szczepiona. To jest asekuracja. On zrobi notatkę i jest zabezpieczony, że pytał.  

 
Pan Kazimierz Grzybak powiedział, że przeprasza bardzo, że jeszcze raz zabiera głos.  
 
Pani Ewa Szymacha powiedziała: Nie przepraszaj. Mów. 
 
Pan Kazimierz Grzybak powiedział, że akurat może wykorzystuje teraz czas kiedy nie 

można było bo sytuacja była jaka była. Mówca powiedział do pana wójta, że mam takie 
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pytanie. Mówca powiedział, że jak był sołtysem, to mieli zakupiona kosiarkę i było do tego 
jakieś tam paliwo kupowane, żyłka i mieszkańcy jeżeli mieli chęć to na przykład jak 
mieszkali przy drodze gminnej, przy drodze powiatowej, czy gdzieś tam nawet plac zabaw, to 
było to robione w ten sposób, że do nie go przychodził mieszkaniec, sołtys podawał mu tę 
kosę i nalewał paliwa, zapisał, że on to wziął i on to kosił. Byliśmy zadowoleni bo on sobie 
wykosił przy tym swoim terenie. Bo jak byśmy prawa się trzymali, to oczywiście pas drogi 
gminnej, to utrzymanie należy do gminy, ale wiemy, że jeszcze długo, długo nie będzie tak, 
że gmina będzie w stanie te tereny wykosić. Pan Kazimierz Grzybak powiedział, że ma tak 
właśnie usytuowana działkę, że z jednej strony jest droga gminna, z drugiej strony droga 
powiatowa a z trzeciej jest rów, który należy do Skarbu Państwa. Mówca powiedział, że jak 
poszedł do swojej obecnej pani sołtys i jak poprosił, żeby ona mu te kosiarkę wydała, to ona 
powiedziała, że na polecenie z gminy, że gminna kosiarka jest tylko na koszenie terenów 
strategicznych w sołectwie. Mówca powiedział, że więc zapytał się co to są te tereny 
strategiczne, a pani sołtys nie była mu w stanie odpowiedzieć. Pan Kazimierz powiedział, że 
jeszcze było tak, że przy przystankach było koszone. Często było tak, że jak nie było 
chętnego, to brał tę kosę i kosił. W związku z tym pan Kazimierz prosi żeby wyjaśnić tę 
interpretację, żeby nie było tak, że on jest chętny, że chce zrobić, uporządkować ten teren i 
będzie ładnie wyglądać przy jego terenie ale i będzie ładnie wyglądać w miejscowości. 
Natomiast dla niego to jest taka w tej chwili po interpretacji pani sołtys, to robi to na własny 
koszt, swoją kosiarką, swoim paliwem, swoim wszystkim. Mówca powiedział, że naprawdę 
ma wielką prośbę w tym temacie. Mówca powiedział, że myśli, że te kosiarki są tez w innych 
sołectwach. Pan Kazimierz powiedział, że nawet przymknął czasami oko, jak ktoś czasami 
sobie wykosił tam 5 metrów nawet na prywatnej posesji a wykosił mu przy przystanku albo 
nawet przy placu zabaw.  

 
Wiceprzewodniczący powiedział, że żeby usystematyzować, to przechodzimy do 

punktu 10 porządku obrad.  
 

Na tym punkt zakończono.  
 
 
 

Czas dla samorządu. 
Ad.10.  

 
Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo po otworzeniu 

tego punktu powiedział do zgłaszającego się pana wójta, że pan wójt odpowie w kolejności 
zgłoszenia się. Pierwszy zgłosił się radny i żeby zachować jakieś znamiona przyzwoitości, 
musi udzielić mu głosu.  

 
Pan Bogdan Herbeć Radny Gminy Darłowo powiedział, że pani sołtys (Cisowa) 

wywołała pewne poruszenie. Pan radny powiedział, że postarał się o wyszukanie interpretacji 
co z tymi kotami. Mówca powiedział, że cytuje: „W Polsce nie ma prawa pełnego wymogu 
szczepienia kotów przeciwko wściekliźnie. Decyzję podejmuje właściciel, opiekun 
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zwierzęcia. Szczepienie przeciwko wściekliźnie zalecane jest dla kotów, które wychodzą na 
zewnątrz lub mieszkają przy gospodarstwie domowym.” Pan radny powiedział, że wynika z 
tego, że jest to kompetencja własna właściciela, ale jest problem.   

 
Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że problem 

wścieklizny do tej pory nie był problemem bo sypano szczepionki z góry. Także to robi się 
jakaś instytucjonalna choroba.  

 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że odnośnie tych 

szczepień, to rzeczywiście warto szczepić koty, które wychodzą na zewnątrz.  
 
Wiceprzewodniczący powiedział: Lokowanie produktu.  
 
Pan wójt powiedział, że nie. Jeżeli są po prostu, mamy,  że mo że ugryźć to jak  

najbardziej. Ale to nie jest obowiązkowe, krótko mówiąc. Pan wójt następnie wypowiedział 
się odnośnie tych kosiarek. Wcale tych kosiarek nie ma po sołectwach tak dużo, bo zawsze to 
wzbudza jakieś konflikty i problemy. Jak najbardziej kosiarka w Sołectwie Wiekowo jest. 
Jeżeli jest kupiona z pieniędzy gminnych, to tak oficjalnie służy utrzymaniu terenów 
gminnych.  

 
Radna Marzena Drzewucka wyszła z sali obrad. 

 
Pan wójt powiedział, że żyjecie Państwo w takich małych społecznościach, gdzie 

przede wszystkim to użytkowanie zależy od sołtysa, rady sołeckiej i tu jako gmina nie chce 
wchodzić już w tak prozaiczne sprawy przy kim ma być i co wykoszone. To jest wasza 
lokalna decyzja. Decyzja sołectwa, rady sołeckiej. Są zebrania, gdzie można sobie takie 
regulamin wewnętrzny ustalić. Jeżeli Państwo chcą od wójta usłyszeć formalnie jak to jest, to 
rzeczywiście sprzęt gminny służy do koszenia terenów gminnych. Aczkolwiek nie wszędzie 
gmina aż tak sięga nisko. Wewnętrznie macie sołectwo, rade sołecką, spotkanie z radnym. 
Wy decydujecie, tam mieszkanie. Pan wójt powiedział, że myśli, że to jest wszystko do 
dogadania.  

 
Pani Anna Krawczuk-Kiełb Radna Gminy Darłowo powiedziała do pana Kazimierza 

odnośnie tej kosiarki. Pani radna powiedziała, że była na zebraniu wiejskim, które odbyło się 
na temat podziału funduszy sołeckich i poruszono ten temat. Mówczyni powiedziała, że nie 
wie kiedy pan Kazimierz akurat był po tą kosiarkę. Ale od tamtego momentu mamy ze sobą 
ustalone i jest ona faktycznie u pani sołtys i w momencie kiedy chce się wykosić gminne 
tereny – czasami bywa tak, że gminny teren i powiatowy ściśle przylega do naszej posesji i 
trudno zrobić pas, który po prostu jest rowem powiatowym i zaraz zaczyna się działka, gdzie 
są dosyć duże zarośla. Mówczyni powiedziała, że myśli, że ten problem mają rozwiązany i 
był on rozwiązywane właśnie na zebraniu wiejskim.  

 
Wiceprzewodniczący zapytał czy pani Sołtys Drozdowa chciała coś powiedzieć? 
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Pani Violetta Bonk Sołtys Sołectwa Drozdowo powiedziała, że chciała tylko 
potwierdzić, że tak było, bo również była na tym zebraniu wiejskim w Wiekowie.  
 

Radna Marzena Drzewucka wróciła na salę obrad. 
 
Wiceprzewodniczący zapytał czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos?  
 
Nikt więcej się nie zgłosił.  
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy i statutu samorządowej 
instytucji kultury pod nazwą „Biblioteka Publiczna w Domasławicach”.                              
Druk Nr 1/2023LXXV 

Ad.11.  

 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zmiany nazwy i statutu samorządowej instytucji kultury pod 
nazwą „Biblioteka Publiczna w Domasławicach” stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu/  
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem. Pan Wójt powiedział, że projekt uchwały rady Gminy Darłowo w sprawie 
zmiany nazwy i statutu samorządowej instytucji kultury pod nazwą „Biblioteka Publiczna w 
Domasławicach”. Życie pokazuje, że nie jesteśmy maszynami. Jesteśmy ludźmi. Jak 
powstawała Biblioteka Publiczna w Domasławicach podjęto uchwałę na temat jej powstania, 
nazwy i miedzy innymi zabrakło słowo „Gminna” w nazwie biblioteki. Na to została nam 
zwrócona uwaga i ten błąd poprawiamy po prostu zmieniając w statucie nazwę z Biblioteki 
Publicznej w Domasławicach na Gminną Bibliotekę Publiczną w Domasławicach.   
 

Wiceprzewodniczący powiedział, że chyba urażeni poczuli się mieszkańcy miasta, że 
mają miejską, żeby wyróżnić.  
 

Pan wójt odpowiedział, że ciężko powiedzieć, bo to było w 2004 roku. 
 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i 
Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie zmiany nazwy i statutu samorządowej instytucji kultury pod nazwą 
„Biblioteka Publiczna w Domasławicach” stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pani Radna Joanna Lach Zastępca Przewodniczącej Komisji Oświaty, Kultury i Sportu 
powiedziała, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
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/Opinia Komisji Oświaty w sprawie zmiany nazwy i statutu samorządowej instytucji kultury pod nazwą 
„Biblioteka Publiczna w Domasławicach” stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zmiany nazwy i statutu samorządowej 
instytucji kultury pod nazwą „Biblioteka Publiczna w Domasławicach”:  
Podczas głosowania na sesji obecnych było 13 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 13 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
13 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie zmiany nazwy i statutu samorządowej instytucji kultury pod 
nazwą „Biblioteka Publiczna w Domasławicach”. 

/Uchwała Nr LXXV.708.2023 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmiany nazwy i statutu samorządowej instytucji 
kultury pod nazwą „Biblioteka Publiczna w Domasławicach” stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
  
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo. Druk Nr 2/2023LXXV 

Ad.12.  

 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu/  
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przeprosił i powiedział, że jest jeszcze 
pod wrażeniem. Wójt powiedział, że tutaj dwa podmioty zwróciły się do nas o dzierżawę 
części działki nr 102/1. Działka ogólnie ma powierzchnię 0,5000 ha, ale chodzi tylko o część. 
Są to podmioty zainteresowane parkiem linowym – powstaniem parku linowego w Dąbkach. 
Jest to działka ładna, zadrzewiona, zlokalizowana za szkołą, za tą salą co się buduje. Wójt 
powiedział, że zawsze sceptycznie był do tego nastawiony, ale widząc pozytywnie jak to 
działa w Wiciu, myśli, że to by była dobra atrakcja dla miejscowości Dąbki, dla dzieci i dla 
młodzieży, którzy tam przebywają. Pan wójt prosił o zgodę na wydzierżawienie działki nr 
102/1 właśnie pod taką działalność.  
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Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i 
Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radny Dariusz Bańczewski Zastępca Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, 
Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 
komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radny Henryk Noworolnik Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej powiedział, że 
opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu/ 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo:  
Podczas głosowania na sesji obecnych było 13 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 13 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
13 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo. 

/Uchwała Nr LXXV.709.2023 Rady Gminy Darłowo w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta 
przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Darłowo                 
w 2024 roku. Druk Nr 3/2023LXXV 

Ad.13.  
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/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako 
podstawa obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Darłowo w 2024 roku stanowi załącznik nr 20 do 
niniejszego protokołu/  
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                      
z uzasadnieniem. Pan Wójt powiedział, że rozpoczynamy taki cykl uchwał podatkowych. To 
też jest związane z przyszłym uchwaleniem budżetu w naszej gminie. Tak naprawdę no tu 
zaraz przedstawimy jak to wszystko wygląda. Częściowo obniżamy nasze stawki. Obniżamy, 
które                                      i tak spowodują podwyżkę podatku. To tak brzmi, ale to tak w 
rzeczywistości jest. Wójt powiedział, że za chwileczkę to przedstawi. Pan wójt wspomniał, że 
wszystkie skutki obniżeń podatków, które będą tutaj wyrażone w tych uchwałach, jeżeli będą 
miały akceptację radnych, to będzie to skutkowało obniżeniem budżetu gminy o około półtora 
miliona złotych. Aczkolwiek decydujemy się na te obniżki w stosunku do stawek 
maksymalnych no żeby jednak… Zaoferowane maksymalne stawki w rozporządzeniu 
Ministra Finansów uważamy, że są zbyt wysokie i powinniśmy tutaj wyciągnąć rękę zarówno 
do przedsiębiorców i rolników, którym zawsze obniżamy ten podatek rolny, aczkolwiek 
trzeba przyznać szczerze                                        i obiektywnie, że te obniżki to i tak jest 
więcej niż stawki ubiegłoroczne. Także zaczynamy pierwszą uchwałę. 

 To jest uchwała w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako 
podstawa obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Darłowo w 2024 roku. Oczywiście 
jeżeli tej uchwały by tu nie było i akceptacji Rady Gminy, to stawka by z automatu 
wskoczyłaby na najwyższą, która by wynosiła 89,63 zł. Bo właśnie taka stawka została 
zaproponowana przez Główny Urząd Statystyczny. Pan wójt powiedział, że po 
konsultacjach z Radą Gminy zdecydowaliśmy się obniżyć ta stawkę do 80,00 zł za 
kwintal żyta, czyli prawie 10% obniżka w stosunku do stawki maksymalnej. Ta obniżka 
będzie skutkowała – tak jak wójt wcześniej mówił całościowo półtora miliona złotych – to tu 
na podatku rolnym będzie skutkowała kwotą około 230 000 zł. Pan wójt powiedział, że 
oczywiście mamy obowiązek przesłania takich uchwał do akceptacji Izbom Rolniczym i taki 
projekt uchwały został przesłany. No niestety Izby Rolnicze – z czym do końca wójt nie może 
się zgodzić – negatywnie zaopiniowały nasze obniżki, chociaż co roku opiniowały 
pozytywnie. W tym roku negatywnie ze względu na trudną sytuację rolników. Pan wójt 
powiedział, że my to rozumiemy, wszystkich przedsiębiorców, rolników, my tez jako 
samorząd gminy zmagamy się z wieloma problemami, między innymi z cenami prądu. Tu 
pod rozwagę, aczkolwiek stosujemy stawkę obniżoną w stosunku do stawki maksymalnej, 
która wynosi 80,00 zł za kwintal żyta po obniżeniu.  
 

Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący powiedział, że może idąc tym tokiem 
myślenia, może Izby Rolnicze sobie odmówią tych 2 %. 
 

Pan wójt powiedział, że też by chciał.  
 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i 
Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
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/Opinia Komisji Budżetu w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczania 
podatku rolnego na obszarze Gminy Darłowo w 2024 roku stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Radny Dariusz Bańczewski Zastępca Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, 
Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 
komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa 
obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Darłowo w 2024 roku stanowi załącznik nr 22 do niniejszego 
protokołu/ 
 
 
Pan Radny Henryk Noworolnik Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej powiedział, że 
opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa 
obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Darłowo w 2024 roku stanowi załącznik nr 23 do niniejszego 
protokołu/ 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji głos zabrali:  
 

Wiceprzewodniczący przeprosił, że nie zauważył zgłaszających się radnych i prosił o 
wcześniejsze zgłaszanie się do wypowiedzi.  
 

Radny pan Bogdan Herbeć powiedział, że ma pytanie odnośnie tej ceny skupu żyta, 
jak ościenne gminy tą cenę przyjęły. Czy one są porównywalne na poziomie naszej gminy? 
Czy one są ewentualnie wyższe. Pan radny prosił wójta o udzielenie odpowiedzi jeżeli wójt 
posiada taką wiedzę.  
 

Pan wójt odpowiedział, że zawsze nasza gmina miała obniżkę ceny za kwintal żyta. 
Pan wójt powiedział, że myśli, że w tym roku część gmin zastosuje na podobnym poziomie to 
co nasza gmina. Pan wójt powiedział, że myśli, że będzie podobnie w innych gminach.  
 

Wiceprzewodniczący powiedział do radnego Bogdana Herbecia, że sobie później na 
nagraniu sprawdzi, czy w trakcie mówienia, że zamyka dyskusję, czy nie zgłosił się.  
 

Radny pan Bogdan Herbeć uprzejmie poinformował poza protokołem 
wiceprzewodniczącego o tym co zrobił.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
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Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta 
przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Darłowo w 2024 
roku:  
Podczas głosowania na sesji obecnych było 13 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 13 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
13 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa 
obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Darłowo w 2024 roku. 

/Uchwała Nr LXXV.710.2023 Rady Gminy Darłowo w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta 
przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Darłowo w 2024 roku stanowi 
załącznik nr 24 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek podatku od  nieruchomości, 
zwolnień od tego podatku oraz poboru podatku w drodze inkasa. Druk Nr 4/2023LXXV 

Ad.14.  

 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie ustalenia stawek podatku od  nieruchomości, zwolnień od 
tego podatku oraz poboru podatku w drodze inkasa stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu/  
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem. Pan Wójt powiedział, że wskaże stawki podatkowe, które w stosunku do 
maksymalnych stawek, które określone zostały rozporządzeniem Ministra Finansów jakby 
zaproponowane.  

 
§ 1. Ustala się obowiązujące na terenie Gminy Darłowo roczne stawki podatku od 
nieruchomości w wysokości:  
 
1) od gruntów:  
 
a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej ze względu na sposób 
zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków 1,15 zł od 1 m2 powierzchni.  
(Tu maksymalna stawka jest podana w rozporządzeniu wynosi 1,31 zł). 
 
b) pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub wodami powierzchniowymi płynącymi 
jezior i zbiorników sztucznych 6,66 zł od 1 ha powierzchni;  
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(tu proponujemy stawkę maksymalną jak w rozporządzeniu, bo po prostu u nas nie ma takiego 
podatnika) 
 
c) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 
publicznego przez organizacje pożytku publicznego 0,60 zł od 1 m2 powierzchni.  
(Maksymalna stawka w rozporządzeniu wynosi 0,71 zł). 
 
d) niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji, o którym mowa w ustawie z dnia 9 
października 2015 roku o rewitalizacji i położonych na terenach, dla których miejscowy plan 
zagospodarowania przestrzennego przewiduje przeznaczenie pod zabudowę mieszkaniową, 
usługową, albo zabudowę o przeznaczeniu mieszkalnym obejmującym wyłącznie te rodzaje 
zabudowy, jeżeli do dnia wejścia w życie tego planu w odniesieniu do tych gruntów upłynął 
okres 4 lat, a w tym czasie nie zakończono budowy zgodnie z przepisami prawa budowlanego 
0,60 zł od 1m2 powierzchni; 
 
2) od budynków lub ich części:  
 
a) mieszkalnych 0,90 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej.  
(GUS określił stawkę maksymalną na poziomie 1,15 zł). 
 
b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz budynków mieszkalnych lub 
ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej 29,40 zł od 1 m2 powierzchni 
użytkowej.  
(Maksymalna stawka GUS wynosi 33,10 zł).  
 
c) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym 
materiałem siewnym 15,50 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej.  
(To jest maksymalna stawka bo u nas takich podmiotów nie ma).  
 
d) związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów o działalności 
leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń 6,76 zł od 1 m2 powierzchni 
użytkowej.  
(Tu proponujemy stawkę maksymalną). 
 
e) pozostałych w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 
publicznego przez organizacje pożytku publicznego 8,50 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej 
rocznie;  
(Maksymalna stawka, którą gmina mogłaby określić wynosi 11,17 zł). 
 
f) budynków letniskowych (budynków rekreacji indywidualnej) 11,17 zł od 1 m2 powierzchni 
użytkowej rocznie.  
(Tu dajemy stawkę maksymalną).  
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Pan Wójt powiedział, że pozostałe warunki uchwały pozostają niezmienne w stosunku 
do poprzednich uchwał.  

 
3) od budowli 2 % ich wartości.  

 
Pan wójt powiedział, że tutaj zwolnienia także zostają i inkaso na takim samym 

poziomie jak były rok temu.  
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i 
Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie ustalenia stawek podatku od  nieruchomości, zwolnień od tego podatku oraz 
poboru podatku w drodze inkasa stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radny Dariusz Bańczewski Zastępca Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, 
Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 
komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie ustalenia stawek podatku od  nieruchomości, zwolnień od tego podatku 
oraz poboru podatku w drodze inkasa stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radny Henryk Noworolnik  Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej powiedział, że 
opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawie ustalenia stawek podatku od  nieruchomości, zwolnień od tego 
podatku oraz poboru podatku w drodze inkasa stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu/ 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie ustalenia stawek podatku od  
nieruchomości, zwolnień od tego podatku oraz poboru podatku w drodze inkasa:  
Podczas głosowania na sesji obecnych było 13 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 13 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
13 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie ustalenia stawek podatku od  nieruchomości, zwolnień od 
tego podatku oraz poboru podatku w drodze inkasa. 

/Uchwała Nr LXXV.711.2023 Rady Gminy Darłowo w sprawie ustalenia stawek podatku od  nieruchomości, 
zwolnień od tego podatku oraz poboru podatku w drodze inkasa stanowi załącznik nr 29 do niniejszego 
protokołu/ 
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Na tym punkt zakończono.  
 
 
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII.326.2021 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 16 lutego 2021 roku w sprawie opłaty targowej. Druk Nr 
5/2023LXXV 

Ad.15.  

 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII.326.2021 Rady Gminy Darłowo                               
z dnia 16 lutego 2021 roku w sprawie opłaty targowej stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu/  
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                          
z uzasadnieniem. Pan Wójt powiedział, że tu chodzi o opłatę targową. Tu mamy maksymalne 
stawki, zawsze je proponujemy, bo staramy się tymi też stawkami jakby nie na rozwijanie 
tych straganów i tu taką politykę przyjęliśmy. Także zwiększamy tą stawkę maksymalnie 
powyżej 20 m2 2 ,00 zł za każdy 1 m2 nie więcej niż 1 096,39 zł. Pan wójt powiedział, że to 
jest ostatnia z tych uchwał zmieniających.  

Pan wójt przy tym poinformował, że nie przedstawia uchwały o opłacie miejscowej i 
uzdrowiskowej. Tutaj stawki pozostają bez zmian, czyli 2,00 zł opłata miejscowa i 3,50 zł 
opłata uzdrowiskowa, chociaż stawki maksymalne zwiększyły się też znacząco, tutaj nie 
proponujemy tej zmiany, bo mamy jeszcze troszeczkę rzeczy. Ale w przyszłym roku niestety 
te opłaty będziemy musieli zwiększyć. Pan wójt powiedział, że tu też ma prośbę ale i chciałby 
pochwalić ze swojej strony pana sołtysa z Wicia i całe Wicie ale i także nasze miejscowości 
nadmorskie, czy zbierają opłatę uzdrowiskową czy miejscową, że bardzo ładnie zbierają te 
opłaty. Pan wójt powiedział, że nie zawsze wzrost tych opłat prowadzi właśnie do 
zwiększonego jakby zebrania tej opłaty. Pan wójt powiedział, że tu liczymy przede wszystkim 
na państwa tutaj rzetelności, rzetelności wprowadzonych opłat. Tutaj mamy nowy system 
elektroniczny, który się sprawdza. Przekonujemy osoby. Tutaj liczymy, żeby jeszcze 
sumienniej troszeczkę, ale to też oczywiście bierzemy to też na siebie jako urzędników, że 
przyłożymy się do tego żeby te opłaty były wnoszone do gminy w sposób rzetelny. Pan wójt 
prosił, żeby go nie odebrać z żadnym złym stopniu. Wójt powiedział, że czasami widzimy, że 
ten sezon się jednak wydłuża i czasami sami korzystamy z naszych dobrodziejstw naszych 
miejscowości sezonowych. Ale tak już z przyzwyczajenia wiemy, że podmioty nasze często 
pobierają te opłaty tylko w miesiącach lipcu i sierpniu, a chcielibyśmy, żeby to było już tak 
jak powinno być, a nie będzie to skutkowało zwiększeniem tej opłaty. Także pan wójt ze 
swojej strony dziękował, bo i tak jest bardzo dobrze, ale tu ze strony urzędu lizy na to, że nam 
uda się zagospodarować więcej czasu, żeby naszych przedsiębiorców przyzwyczaić do tego 
nowego systemu. Trzeba poświęcić czas, żeby też przeszkolić, namówić, a to też będzie 
skutkowało tym, że tych opłat będzie ciut więcej.  
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i 
Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
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/Opinia Komisji Budżetu w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII.326.2021 Rady Gminy Darłowo z dnia 16 
lutego 2021 roku w sprawie opłaty targowej stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radny Dariusz Bańczewski Zastępca Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, 
Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 
komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII.326.2021 Rady Gminy Darłowo z dnia 16 
lutego 2021 roku w sprawie opłaty targowej stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radny Henryk Noworolnik  Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej powiedział, że 
opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII.326.2021 Rady Gminy Darłowo z dnia 
16 lutego 2021 roku w sprawie opłaty targowej stanowi załącznik nr 33 do niniejszego protokołu/ 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII.326.2021 
Rady Gminy Darłowo z dnia 16 lutego 2021 roku w sprawie opłaty targowej:  
Podczas głosowania na sesji obecnych było 13 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 13 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
13 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII.326.2021 Rady Gminy Darłowo z 
dnia 16 lutego 2021 roku w sprawie opłaty targowej. 

/Uchwała Nr LXXV.712.2023 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII.326.2021 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 16 lutego 2021 roku w sprawie opłaty targowej stanowi załącznik nr 34 do niniejszego 
protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu osłonowego „Pomoc w 
formie posiłku dla dzieci i uczniów udzielana na wniosek dyrektora szkoły lub 
przedszkola” w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” 
na lata 2024-2028. Druk Nr 6/2023LXXV 

Ad.16.  
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/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie przyjęcia programu osłonowego „Pomoc w formie posiłku dla 
dzieci i uczniów udzielana na wniosek dyrektora szkoły lub przedszkola” w ramach wieloletniego rządowego 
programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu/  
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                      
z uzasadnieniem. Pan Wójt powiedział, że ten projekt uchwały jest zaproponowany przez 
GOPS, dlatego pani Ania jest tutaj także dzisiaj obecna. Projekt uchwały był omawiany na 
komisjach rady gminy. Pan wójt powiedział, że tu w uchwale się nic nie zmienia oprócz 
zakresu lat, czyli jest jakby na nowy czteroletni okres 2024-2028. Także zasady udzielania tej 
pomocy nie uległy zmianie tylko przedłużony został okres działalności tej uchwały.  
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i 
Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie przyjęcia programu osłonowego „Pomoc w formie posiłku dla dzieci i 
uczniów udzielana na wniosek dyrektora szkoły lub przedszkola” w ramach wieloletniego rządowego programu 
„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 stanowi załącznik nr 36 do niniejszego protokołu/ 
 
Pani Radna Marzena Drzewucka Przewodnicząca Komisji Prawa, Opieki Społecznej i 
Zdrowia powiedziała, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Prawa w sprawie przyjęcia programu osłonowego „Pomoc w formie posiłku dla dzieci i 
uczniów udzielana na wniosek dyrektora szkoły lub przedszkola” w ramach wieloletniego rządowego programu 
„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 stanowi załącznik nr 37 do niniejszego protokołu/ 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie przyjęcia programu osłonowego „Pomoc 
w formie posiłku dla dzieci i uczniów udzielana na wniosek dyrektora szkoły lub 
przedszkola” w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na 
lata 2024-2028:  
Podczas głosowania na sesji obecnych było 13 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 13 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
13 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie przyjęcia programu osłonowego „Pomoc w formie posiłku 
dla dzieci i uczniów udzielana na wniosek dyrektora szkoły lub przedszkola” w ramach 
wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

/Uchwała Nr LXXV.713.2023 Rady Gminy Darłowo w sprawie przyjęcia programu osłonowego „Pomoc w 
formie posiłku dla dzieci i uczniów udzielana na wniosek dyrektora szkoły lub przedszkola” w ramach 
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wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 stanowi załącznik nr 38 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 
uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie świadczenia pieniężnego 
na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem 
„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. Druk Nr 7/2023LXXV 

Ad.17.  

 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 
przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób 
objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 stanowi załącznik 
nr 39 do niniejszego protokołu/  
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem. Pan Wójt powiedział, że sytuacja bardzo analogiczna w sprawie 
podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy 
w zakresie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych 
wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. Po prostu 
poprzednia uchwała kończy nam się z końcem roku więc tu uchwalamy nową na kolejny 
okres czteroletni.  
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i 
Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 
nieodpłatnie pomocy w zakresie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych 
wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 stanowi załącznik nr 40 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Pani Radna Marzena Drzewucka Przewodnicząca Komisji Prawa, Opieki Społecznej i 
Zdrowia powiedziała, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Prawa w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 
nieodpłatnie pomocy w zakresie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych 
wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 stanowi załącznik nr 41 do 
niniejszego protokołu/ 
 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
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Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 
uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie świadczenia pieniężnego na 
zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w 
szkole i w domu” na lata 2024-2028:  
Podczas głosowania na sesji obecnych było 13 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 13 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
13 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 
przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku 
lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w 
domu” na lata 2024-2028. 

/Uchwała Nr LXXV.714.2023 Rady Gminy Darłowo w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 
uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub 
żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 
stanowi załącznik nr 42 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków 
poniesionych na pomoc w formie posiłku, świadczenia pieniężnego za zakup posiłku lub 
żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych w sprawie 
ustanowienia wieloletniego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 
Druk Nr 8/2023LXXV 

Ad.18.  

 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków poniesionych na pomoc w 
formie posiłku, świadczenia pieniężnego za zakup posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci 
produktów żywnościowych w sprawie ustanowienia wieloletniego programu „Posiłek w szkole i w domu” na 
lata 2024-2028 stanowi załącznik nr 43 do niniejszego protokołu/  
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem. Pan Wójt powiedział, że pani Kierownik GOPS Anna Zatorska dokładnie 
przedstawiła na komisji ta uchwałę. Jest to sytuacja analogiczna, dostosowująca do 
poprzednich uchwał i nowy okres, na których musi być podjęta na lata 2024-2028, przy czym 
pozostałe kwestie w tej uchwale nie zostały zmienione.  
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i 
Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
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/Opinia Komisji Budżetu w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków poniesionych na pomoc w formie 
posiłku, świadczenia pieniężnego za zakup posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci 
produktów żywnościowych w sprawie ustanowienia wieloletniego programu „Posiłek w szkole i w domu” na 
lata 2024-2028 stanowi załącznik nr 44 do niniejszego protokołu/ 
 
Pani Radna Marzena Drzewucka Przewodnicząca Komisji Prawa, Opieki Społecznej i 
Zdrowia powiedziała, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Prawa w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków poniesionych na pomoc w formie posiłku, 
świadczenia pieniężnego za zakup posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 
żywnościowych w sprawie ustanowienia wieloletniego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-
2028 stanowi załącznik nr 45 do niniejszego protokołu/ 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków 
poniesionych na pomoc w formie posiłku, świadczenia pieniężnego za zakup posiłku lub 
żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych w sprawie 
ustanowienia wieloletniego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028:  
Podczas głosowania na sesji obecnych było 13 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 13 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
13 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków poniesionych na pomoc w 
formie posiłku, świadczenia pieniężnego za zakup posiłku lub żywności albo świadczenia 
rzeczowego w postaci produktów żywnościowych w sprawie ustanowienia wieloletniego 
programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

/Uchwała Nr LXXV.715.2023 Rady Gminy Darłowo w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków 
poniesionych na pomoc w formie posiłku, świadczenia pieniężnego za zakup posiłku lub żywności albo 
świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych w sprawie ustanowienia wieloletniego programu 
„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 stanowi załącznik nr 46 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zobowiązania organu wykonawczego do 
indywidualnego określenia warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz 
ich użytkowników wieczystych. Druk Nr 9/2023LXXV 

Ad.19.  
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/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zobowiązania organu wykonawczego do indywidualnego 
określenia warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych  stanowi 
załącznik nr 47 do niniejszego protokołu/  
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem. Pan Wójt powiedział, że oczywiście ta uchwała także była przedmiotem na 
komisjach, gdzie pracownik omawiał tą uchwałę. W zasadzie określa, że nowelizacja 
przepisów o gospodarce nieruchomościami jakby narzuca pierwszeństwo w nabyciu 
nieruchomości, które są w użytkowaniu wieczystym. Takich nieruchomości jest już na terenie 
naszej gminy niewiele. Tutaj uchwała przedstawia, że tutaj rada gminy upoważnia wójta do 
warunków jakie zostaną sprzedane w zależności jak zostają użytkowane. To będzie określone 
zarządzeniem wójta, aczkolwiek wydaje nam się, że nie będzie dużego zainteresowania 
wykupem tych nieruchomości.  
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i 
Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie zobowiązania organu wykonawczego do indywidualnego określenia 
warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych stanowi załącznik nr 
48 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radny Dariusz Bańczewski Zastępca Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, 
Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 
komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie zobowiązania organu wykonawczego do indywidualnego określenia 
warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych stanowi załącznik nr 
49 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radny Henryk Noworolnik  Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej powiedział, że 
opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawie zobowiązania organu wykonawczego do indywidualnego określenia 
warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych stanowi załącznik nr 
50 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zobowiązania organu wykonawczego do 
indywidualnego określenia warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich 
użytkowników wieczystych:  
Podczas głosowania na sesji obecnych było 13 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 13 radnych. 



Strona 29 z 69 
 

Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
13 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie zobowiązania organu wykonawczego do indywidualnego 
określenia warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników 
wieczystych. 

/Uchwała Nr LXXV.716.2023 Rady Gminy Darłowo w sprawie zobowiązania organu wykonawczego do 
indywidualnego określenia warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników 
wieczystych stanowi załącznik nr 51 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 
Druk Nr 10/2023LXXV 

Ad.20.  

 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości stanowi załącznik 
nr 52 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem. Pan Wójt powiedział, że dużo gruntów przejmujemy od KOWR ale i także 
nabywamy jeżeli one są niezbędne naszym mieszkańcom. Oczywiście przejmujemy to w 
sposób bezpłatny. Tutaj miedzy innymi taka działka nr 31/13 o powierzchni 0,07 ha. Jest to 
droga pomiędzy blokami w Bukowie Morskim. Pan wójt powiedział, że myśli, że jak 
najbardziej zasadne jest nabycie tej działki w sposób bezpłatny, która pozwoli na 
zabezpieczenie dojazdu naszym mieszkańcom oraz wykonania remontu przedmiotowej drogi.  
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i 
Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości stanowi załącznik nr 53 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radny Dariusz Bańczewski Zastępca Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, 
Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 
komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości stanowi załącznik nr 54 do 
niniejszego protokołu/ 
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Pan Radny Henryk Noworolnik  Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej powiedział, że 
opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości stanowi załącznik nr 55 
do niniejszego protokołu/ 
 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 
nieruchomości:  
Podczas głosowania na sesji obecnych było 13 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 13 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
13 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła
 

 uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 

/Uchwała Nr LXXV.717.2023 Rady Gminy Darłowo w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 
stanowi załącznik nr 56 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 
Druk Nr 11/2023LXXV 

Ad.21.  

 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości stanowi załącznik 
nr 57 do niniejszego protokołu/  
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem. Pan Wójt powiedział, że sytuacja podobna, tez w Bukowie Morskim. Obręb 
Bukowo Morskie ale droga przy Leśnicy. Tam powstały nowe działki pod budownictwo. Tam 
tez jest kawałek drogi i tu KOWR zwrócił się o przejęcie kawałka tej działki pod użytkowanie 
drogowe. Pan wójt powiedział, że myśli, że to jest zasadne, że ta miejscowości będzie się 
rozwijała i tu zarówno dobra współpraca z KOWR powoduje to, że bardzo dużo gruntów 
nabywamy, o które sami występujemy ale czasami widzimy zasadność jeżeli tu KOWR do 
nas występuje. Także zwracamy się z prośba o wyrażenie zgody na nabycie, nieodpłatne 
przekazanie przez KOWR tej działki drogowej.  
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Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i 
Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości stanowi załącznik nr 58 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radny Dariusz Bańczewski Zastępca Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, 
Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 
komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości stanowi załącznik nr 59 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radny Henryk Noworolnik  Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej powiedział, że 
opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości stanowi załącznik nr 60 
do niniejszego protokołu/ 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 
nieruchomości:  
Podczas głosowania na sesji obecnych było 13 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 13 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
13 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła
 

 uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 

/Uchwała Nr LXXV.718.2023 Rady Gminy Darłowo w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 
stanowi załącznik nr 61 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów 
pielęgnacyjnych w obrębie pomnika przyrody – alei 14 drzew z gatunku lip 

Ad.22.  
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drobnolistnych rosnących na działce 65 obręb Słowino-Słowinko, gm. Darłowo.                             
Druk Nr 12/2023LXXV 
 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych w 
obrębie pomnika przyrody – alei 14 drzew z gatunku lip drobnolistnych rosnących na działce 65 obręb Słowino-
Słowinko, gm. Darłowo stanowi załącznik nr 62 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem i autopoprawką. Pan Wójt powiedział, że tutaj mamy taką drobna 
autopoprawkę w samym tytule „(…) alei 14 drzew z gatunku lip drobnolistnych rosnących na 
działce nr 65 obręb Słowino-Słowinko, gm. Darłowo”. Także tu uzgadnia się 
przeprowadzenie zabiegów pielęgnacyjnych właśnie na tych 14 gatunkach drzew lipa 
drobnolistna na działce nr 65 obręb Słowino-Słowinko i tu jest zakres czego one dotyczą. 
Głownie zabiegów pielęgnacyjnych na pomnikach przyrody. Więc niezbędne jest nawet na 
działce, która jest własnością gminy przeprowadzenie takich zabiegów jeżeli to są pomniki 
przyrody, właśnie uchwalenie i zgoda rady na przeprowadzenie takich zabiegów.  
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i 
Budżetu powiedział, że opinia

 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna wraz z 
autopoprawką.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych w obrębie 
pomnika przyrody – alei 14 drzew z gatunku lip drobnolistnych rosnących na działce 65 obręb Słowino-
Słowinko, gm. Darłowo stanowi załącznik nr 63 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radny Dariusz Bańczewski Zastępca Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, 
Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 
komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna wraz z autopoprawką.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych w obrębie 
pomnika przyrody – alei 14 drzew z gatunku lip drobnolistnych rosnących na działce 65 obręb Słowino-
Słowinko, gm. Darłowo stanowi załącznik nr 64 do niniejszego protokołu/ 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów 
pielęgnacyjnych w obrębie pomnika przyrody – alei 14 drzew z gatunku lip drobnolistnych 
rosnących na działce 65 obręb Słowino-Słowinko, gm. Darłowo z autopoprawką:  
Podczas głosowania na sesji obecnych było 13 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 13 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
13 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
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0 głosami wstrzymującymi 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych w 
obrębie pomnika przyrody – alei 14 drzew z gatunku lip drobnolistnych rosnących na 
działce 65 obręb Słowino-Słowinko, gm. Darłowo. 

/Uchwała Nr LXXV.719.2023 Rady Gminy Darłowo w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów 
pielęgnacyjnych w obrębie pomnika przyrody – alei 14 drzew z gatunku lip drobnolistnych rosnących na działce 
65 obręb Słowino-Słowinko, gm. Darłowo stanowi załącznik nr 65 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 

Radny Piotr Szewczykowski wyszedł z sali obrad. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu. Druk Nr 13/2023LXXV 

Ad.23.  

 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu 
stanowi załącznik nr 66 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem. Pan Wójt powiedział, że ta służebność dotyczy projektowanej sieci 
energetycznej przez Energa Operator S. A. o długości 74 m bieżących. Jest to na działce nr 
168 o powierzchni 0,08 ha w obrębie Stary Jarosław. Także tutaj prawdopodobnie 
doprojektowanie do nowego odbiorcę prądu. Kabel ma być położony w działce gminnej. 
Podejmujemy wiele takich uchwał i jest to związane z rozwojem zarówno budownictwa 
mieszkaniowego jak i telekomunikacyjnego. Oczywiście jest to służebność odpłatna.  
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i 
Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik nr 
67 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radny Dariusz Bańczewski Zastępca Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, 
Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 
komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik 
nr 68 do niniejszego protokołu/ 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie 
służebności przesyłu:  
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Podczas głosowania na sesji obecnych było 12 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 12 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
12 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła
 

 uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu. 

/Uchwała Nr LXXV.720.2023 Rady Gminy Darłowo w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu stanowi załącznik nr 69 do niniejszego protokołu/ 
 
Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że ta liczba 12 radnych wynika z faktu wyjścia 
jednego radnego.  
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego obejmującego obszar strefy „A” ochrony 
uzdrowiskowej uzdrowiska Dąbki. Druk Nr 14/2023LXXV 

Ad.24.  

 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
obejmującego obszar strefy „A” ochrony uzdrowiskowej uzdrowiska Dąbki stanowi załącznik nr 70 do 
niniejszego protokołu/  
 

Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały 
wpłynął do Biura Rady w dniu 30 października 2023 roku i został wraz z zawiadomieniem                       
o zwołaniu 75 sesji przesłany wszystkim radnym na tablety wraz z wszystkimi załącznikami. 
Tak więc wszyscy Radni mieli możliwość zapoznania się z przedmiotowym projektem 
uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
obejmującego obszar strefy „A” ochrony uzdrowiskowej uzdrowiska Dąbki. Zgodnie z treścią 
załącznika nr 1

 

 do przedmiotowej uchwały na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 27 marca 
2003 roku                                 o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym Rada Gminy 
Darłowo rozstrzyga co następuje: Do projektu zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego wyłożonego do publicznego wglądu wraz z prognozą 
oddziaływania na środowisko NIE WNIESIONO UWAG. 

 
Radny Piotr Szewczykowski wrócił na salę obrad. 
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Ponadto Wiceprzewodniczący powiedział, że projekt uchwały był szczegółowo 
analizowany i zaopiniowany na komisjach rady w dniu 6 listopada 2023 roku.  
 
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem. Pan Wójt powiedział, że oczywiście pani Karolina Wojciechowska bardzo 
dokładnie na komisjach przestawiała projekt uchwały. Wójt powiedział, że w skrócie powie 
czego on dotyczy. Dotyczy on Dąbkowic, gdzie obecny plan przewidywał zaopatrzenie tego 
terenu tylko w sieci wodociągowej. Tam jest sytuacja taka, ze powstał teren zróżnicowany na 
skutek spraw sądowych podziałowych i jeden teren posiada własną studnię, wodociąg, a drugi  
teren niestety nie może się rozwijać bez tego wodociągu. A już jak są plany budowy także 
rozwinięcia tego terenu, właściciele mają. Pan wójt powiedział, że nie ukrywa, że budowanie 
wodociągu do miejscowości Dąbkowice byłoby bardzo drogie i wręcz nieopłacalne i dlatego 
w planie jakby zezwalamy możliwość także wykonania studni, żeby ułatwić tym inwestorom, 
tym właścicielom tego terenu dalszą działalność. Poza tym zmieniamy tylko zapisy drobne o 
czym pani Karolina wspomniała radnym. Przy Centrum Sportów Wodnych dopisujemy sobie 
dodatkowe jakby funkcję i miedzy innymi funkcję gastronomiczną.  
 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i 
Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
obejmującego obszar strefy „A” ochrony uzdrowiskowej uzdrowiska Dąbki stanowi załącznik nr 71 do 
niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Radny Dariusz Bańczewski Zastępca Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, 
Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 
komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
obejmującego obszar strefy „A” ochrony uzdrowiskowej uzdrowiska Dąbki stanowi załącznik nr 72 do 
niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Radny Henryk Noworolnik  Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej powiedział, że 
opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
obejmującego obszar strefy „A” ochrony uzdrowiskowej uzdrowiska Dąbki stanowi załącznik nr 73 do 
niniejszego protokołu/ 
 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
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W dyskusji Przewodniczący rady powiedział, że informuje, że odnalazł się nasz radny. Wrócił 
sam, także dobrze to rokuje na przyszłość.  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego obejmującego obszar strefy „A” ochrony uzdrowiskowej 
uzdrowiska Dąbki:  
Podczas głosowania na sesji obecnych było 13 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 13 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
13 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego obejmującego obszar strefy „A” ochrony uzdrowiskowej uzdrowiska 
Dąbki. 

/Uchwała Nr LXXV.721.2023 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego obejmującego obszar strefy „A” ochrony uzdrowiskowej uzdrowiska Dąbki stanowi załącznik nr 
74 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały rady Gminy Darłowo                             
Nr LX.599.2022 z dnia 16 grudnia 2022 roku w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty 
za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty.                                         
Druk Nr 15/2023LXXV 

Ad.25.                

 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zmiany uchwały rady Gminy Darłowo Nr LX.599.2022 z dnia 
16 grudnia 2022 roku w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
oraz ustalenia stawki tej opłaty  stanowi załącznik nr 75 do niniejszego protokołu/  
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem z autopoprawką zawartą na Druku Nr 15B/2023LXXV. Pan Wójt powiedział, że 
za chwileczkę odda głos swojej Zastępczyni Pani Izie, która przygotowywała tą uchwałę i w 
skrócie ja przedstawi. Pan wójt przeprosił za te autopoprawki A i B, które wynikają po prostu 
z błędu ludzkiego. Nie zaokrągliliśmy liczb. Nie chcieliśmy, żeby te uchwały były przez 
organ nadzoru zakwestionowane, więc tu przedstawiamy już poprawne. Zasady przedstawi 
Pani Iza.  
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Pani Izabela Sielska Zastępca Wójta Gminy Darłowo powiedziała, że maksymalne 
stawki opłat za odpady reguluje ustawa o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. 
Generalnie stawki pozostają bez zmian oprócz właśnie stawek za pojemniki i rocznej stawki 
ryczałtowej od domku letniskowego. W ustawie o utrzymaniu czystości i porządku jest 
mowa, że stawka za pojemnik 120 litrowy nie może być większa niż 1,3 % dochodu 
rozporządzalnego za 2022 rok. tu jest taka nieznaczna zmiana, gdzie niecałe 3 zł jest różnicy. 
Natomiast od domku letniskowego maksymalna stawka wynosi nie więcej niż 10 % dochodu 
rozporządzalnego, co daje nam 224,57 zł. Odpowiednio te pojemności większych 
pojemników są proporcjonalnie zwiększone. Nieprawidłowa segregacja wiąże się z 
trzykrotnością tej stawki. Wszystkie te wyliczenia mają jakieś swoje uzasadnienie w bilansie 
kosztów systemu gospodarki odpadami. Mamy tutaj porównanie kolejnych lat i prognozę 
deficytu w tym roku, więc mamy nadzieję, że ta regulacja pozwoli na wykluczenie tego 
deficytu lub całkowite jego zniwelowanie.  

 
Pan wójt powiedział, że jeszcze tu chciałby wspomnieć, że ta regulacja tutaj dotyczy 

głownie przedsiębiorców. Tutaj nie dotyczy to mieszkańców.  
 
Pani Izabela Sielska powiedziała, że tak, zgadza się, bo od pojemników to są głównie 

zakłady rybne, restauracje, sklepy. Natomiast domki letniskowe, to są na użytek własny, czyli 
te w miejscowości Cisowo, Kopań i nieliczne w innych miejscowościach.   
 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i 
Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie zmiany uchwały rady Gminy Darłowo Nr LX.599.2022 z dnia 16 grudnia 
2022 roku w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 
stawki tej opłaty  stanowi załącznik nr 76 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Radny Dariusz Bańczewski Zastępca Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, 
Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 
komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie zmiany uchwały rady Gminy Darłowo Nr LX.599.2022 z dnia 16 grudnia 
2022 roku w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 
stawki tej opłaty stanowi załącznik nr 77 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Radny Henryk Noworolnik  Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej powiedział, że 
opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawie zmiany uchwały rady Gminy Darłowo Nr LX.599.2022 z dnia 16 
grudnia 2022 roku w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 
ustalenia stawki tej opłaty stanowi załącznik nr 78 do niniejszego protokołu/ 
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Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zmiany uchwały rady Gminy Darłowo 
Nr LX.599.2022 z dnia 16 grudnia 2022 roku w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty z autopoprawką:  
Podczas głosowania na sesji obecnych było 13 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 13 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
13 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie zmiany uchwały rady Gminy Darłowo Nr LX.599.2022 z 
dnia 16 grudnia 2022 roku w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

/Uchwała Nr LXXV.722.2023 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmiany uchwały rady Gminy Darłowo Nr 
LX.599.2022 z dnia 16 grudnia 2022 roku w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty stanowi załącznik nr 79 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2023 
rok. Druk Nr 19/2023LXXV 

Ad.26.  

 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2023 rok stanowi 
załącznik nr 80 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem. Pan Wójt powiedział, że poprosi 2 sekundy bo musi sobie dokumenty ułożyć. 
Oczywiście projekt uchwały przedstawi z autopoprawką.  
 
Pan Wójt powiedział, że zwiększamy dochody z tytułu ostatecznego rozliczenia zadania 
inwestycyjnego  i między innymi zwiększamy dochody ponieważ dostaliśmy dofinansowanie, 
które dostaniemy fizycznie za ocieplenie budynku w Wiekowie  na kwotę 168 619,49 zł. 
 
Zmniejszamy dochody z tytułu dotacji na zadanie inwestycyjne pn. „budowa ścieżki ruchowej 
wraz z przejściami na plażę w Uzdrowisku Dąbki o kwotę  2 557 627,00 zł. 
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W wyniku zwiększenia dochodów oraz przeniesień wydatków dokonuje się zwiększenia na: 
1. Usługi melioracyjne rowów na terenie Gminy Darłowo o kwotę 29 000,00 zł.  
2. Usługi związane z wyceną, podziałem działek o kwotę 30 000,00 zł. 
3. Różnych opłat na składki członkowskie dla Stowarzyszeń, w których Gmina jest 

członkiem 5 000,00 zł. 
4. Także brakuje nam środków w stosunku do planu, który jest zaplanowany na dotacje dla 

szkół społecznych 227 500,00 zł. Okazało się, że plan będzie większy.  
5. Na zadanie inwestycyjne w ramach programu ze środków unijnych pn. „Gmina Darłowo 

stawia na edukacje komunikacyjną w szkołach podstawowych". Jesteśmy po przetargu                        
i brakuje nam  26 000,00 zł do realizacji, do podpisania umowy (w wyniku przetargu 
kwota na zadaniu zwiększyła się do kwoty 181 156,40 zł). 

6. Pan wójt powiedział, że tu dzięki radnym po sytuacjach, które zdarzyły się ostatnio w 
Dąbkach i w Wiciu, W wiciu akurat będzie działała spółka ale tutaj Gmina jakby chce 
pomóc i wychodzi naprzeciw tym utrudnieniom i gwarantuje te środki na wymianę złóż 
filtracyjnych w stacji uzdatniania wody w Dąbkach 151 000,00 zł.  

7. Zakup urządzenia do stacji uzdatniania wody 49 000,00 zł. Lampa UV, żeby ograniczyć 
sytuację zakażenia bakteryjnego. Oczywiście tu spółka też działa.  Na stacji zaopatrującej 
miejscowość Wicie też taka lampa zostanie założona.  

8. Zakup opału bo tu mamy braki (węgiel, gaz) w świetlicach, urzędzie 80 000,00 zł. 
9. Dotacje dla Stowarzyszenia OSP Wiekowice 25 000,00 zł, ponieważ OSP będzie starało 

się o ośrodki. Są pewne działania. Środki Unijne, które Gmina może poprzez 
stowarzyszenia uzyskać i tutaj miedzy innymi OSP Wiekowice po takie środki sięgnie. Tu 
dzięki działalności OSP będą kupione nowe domki dla ratowników na plaże. Dlatego tutaj 
zwiększamy dotacje dla OSP Wiekowice o kwotę 25 000 zł.  

10. Modernizacje dróg w Gminie Darłowo o kwotę 320 000,00 zł, bo cały czas mamy braki. 
11. Remonty dróg gminnych 50 000,00 zł. 
 
Gminny Ośrodek Pomocy Społeczna dokonuje przeniesienia wydatków z przeznaczeniem na 
zakup serwera 17 000,00 zł oraz pieca konwekcyjnego dla Punktu przygotowania posiłków w 
Bobolinie 60 000,00 zł. 
 
Dokonujemy również zmiany załączn ik a n r 3 d o  Uch wały Rady Gminy Darłowo nr  
LX.594.2022 z 16 grudnia2022 roku w sprawie uchwalenia budżetu na 2023 rok, zgodnie                       
z załącznikiem nr 3 do niniejszej uchwały, polegającej na zwiększeniu przychodów z wolnych 
środków kwoty 78 250,00 zł z przeznaczeniem na udzielenie pożyczki (po stronie rozchodów) 
dla Stowarzyszenia OSP Wiekowice na zadanie finansowane ze środków unijnych pn. 
„Wzmocnienie bezpieczeństwa nadmorskich plaż Gminy Darłowo”. 
 
Zmiany środków funduszu sołeckiego w 2023 roku: 
1. Sołectwo Bobolin z zadnia zakup serca (witacz) kwotę 5 067,06 zł (63003 p.4210),                              

z zadania Zakup podestów na plaże 5 000,00 zł (63003 p.421), przenieść 8 067,06 zł na 
zdanie Zakup masztów i opraw oświetleniowych i kwotę 2 000,00 zł na dofinansowanie 
OSP Bukowo Morskie (75412 p.4210). 
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2. Sołectwo Zielnowo z zadania Kontynuacja ogrodzenia placu zabaw kwota 2 000,00 zł 
(92109cp.6050) przenieść na nowe zadanie Wyposażenie świetlicy wiejskiej (92109 
p.4210). 

3. Sołectwo Kopań z zadania Tablica z planem nieruchomości (63003 p.4210) kwota 249,98 
zł zwiększyć na zadaniu Pielęgnacja terenów zielonych (90004 p.4210). 

4. Sołectwo Palczewice z zadnia Zakup i montaż progów zwalniających 2 szt. (70005 
p.4300) w kwocie 6 000,00 zł, z zadania Modernizacja świetlicy wiejskiej dokumentacja 
kwotę                 17 757,16 zł (92109 p.6050) na zadanie "Inwentaryzacja drzewostanu 
parku dworskiego” (90095 p.430). 

5. Sołectwo Kopnica z zadania Integracja mieszkańców kwota 335,44 zł (92195 p.4210)                             
i zwiększenie na zadaniu Projekt modernizacja placu zabaw (92109 p.6050) Kwota ogólna 
na zadaniu 23 435,44 zł. 

6. Sołectwo Bukowo Morskie z zadania "Zakup 2 tablic ogłoszeniowych" (70005 p.4210) 
kwotę 3 000,00 zł na nowe zadania "Utrzymanie sprawności bojowej OSP (75412 
p.4210). 

7. Sołectwa Żukowo Morskie z zadnia Integracja mieszkańców 1 500,00 zł (92195 p.4210), 
Integracja mieszkańców usługi 410,06 zł (92195 p.4300), "Modernizacja placu zabaw                             
10 000,00 zł (92109 p.4210) na zadanie Modernizacja drogi (60016 p.4300). Kwota na 
całości zadania wynosi 27 069,77 zł. 

8. Sołectwo Drozdowo z zadań Doposażenie placu zabaw (92109 p.6050) kwota 4 533,70 zł, 
Pielęgnacja terenów zielonych (90004 p.4210) 1 000,00 zł na nowe zadanie Udrożnienie 
rowu melioracyjnego odwadniającego obiekt sportowy (01008 p.4300). 

9. Sołectwa Gleźnowo z zadnia Ogrodzenie i zagospodarowanie terenu przy świetlicy 
(70005 p.6050) kwotę 10 000,00 zł na zadania doposażenie placu zabaw 7 000,00 zł 
(92109  p.4210) i aktywizacja mieszkańców (92195 p.42103) 3 000,00 zł. 

10. Sołectwo Rusko z zadania Wyposażenie świetlicy (92109 p.4210) kwotę 1 000,00 zł                  
z zadania aktywizacja mieszkańców (92195 p.4300) kwotę 1 362,80 zł na zadanie 
istniejące Utwardzenie terenu przy świetlicy (92109 p. 6050) Kwota ogólna na zadaniu 
25 567,23 zł.  

11. Sołectwa Krupy z zadania Projekt oświetlenia przy nr 6 (90015 p.6050) pozostała kwota                    
1 310,00 zł i zwiększyć na zadaniu Aktywizacja mieszkańców (92195 p.4300).  

12. Sołectwa Jeżyce z zadania Modernizacja placu zabaw kwota 25 000,00 zł (92109 p.6050), 
z zadania Projekt chodnika w stronę Pęciszewka kwota 10 000,00 zł (60016 p.4300) 
przenieść na zadanie Projekt drogi powiatowej Jeżyce - Nowy Kraków (60014 p.4300) 
kwotę 35 000,00 zł. 

 
AUTOPOPRAWKA do zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2023 rok: 

1. W związku z dodatkowymi robotami na zadaniu inwestycyjnym pn. Budowa sali 
gimnastycznej przy Szkole Podstawowej w Dąbkach zwiększamy kwotę w 2023 roku                    
38 688 zł (Dz.801, rozdz.80101 par.6050), bo tez okazało się, że w starym budynku 
musieliśmy troszeczkę przerobić instalacje grzewczą.  

2. Zwiększamy na remontach dróg gminnych o 40 000,00 zł. 
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3. Pan Wójt powiedział, że tutaj została przez Centrum Sportów Wodnych założona 
spółka, która także pozyska środki ze środków unijnych, więc zwiększamy dotację dla 
Stowarzyszenia Żeglarsko-Turystycznego Szkwał w Dąbkach na zadanie „Rozwój 
bazy Usług Turystycznych i poprawa bezpieczeństwa na Jeziorze Bukowo w Gminie 
Darłowo” 40 000,00 zł. Z tego tytułu zwiększamy udzielenie pożyczki dla w/w 
stowarzyszenia do kwoty 225 000,00 zł. 

4. Zmniejszamy na zadaniu Budowa ścieżki ruchowej wraz z przejściami na plażę                               
w Uzdrowisku Dąbki — środki własne o kwotę 118 688,00 zł (Dz.630 , rozdz. 63003 
par.6059). 

5. Zwiększamy wydatki na zakup zbiornika do przewozu czystej wody pitnej o kwotę                     
45 000,00 zł. Z tego tytułu zwiększamy subwencję ogólną otrzymaną z Budżetu 
Państwa. Pan Wójt powiedział, że ma nadzieję, że jeżeli ta kwota nie wystarczy to 
spółka nam też tutaj pomoże, bo powinniśmy mieć taki zbiornik do wykorzystania dla 
naszych mieszkańców w sytuacji takiej jak mieliśmy ostatnio.  

 
Zmianie ulega również załącznik Nr 3 przychody i rozchody budżetu, zwiększają się o 
kwotę 225 000,00 zł . 
 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i 
Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2023 rok stanowi załącznik nr 81 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 
2023 rok wraz z autopoprawką:  
Podczas głosowania na sesji obecnych było 13 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 13 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
13 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła
 

 uchwałę w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2023 rok. 

/Uchwała Nr LXXV.723.2023 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2023 
rok stanowi załącznik nr 82 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
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Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 
Gminy Darłowo na lata 2023-2028. Druk Nr 20/2023LXXV 

Ad.27.  

 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na 
lata 2023-2028 stanowi załącznik nr 83 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem. Pan Wójt powiedział, że częściowo ta uchwała to jest powtórka z zadań, które 
przedstawił w zmianach w budżecie, wiec nie będzie ich powtarzał, aczkolwiek tutaj chce 
powiedzieć, że przychody uległy zmianie i zwiększyły się o kwotę 78 250 zł, z tytułu 
wolnych środków. Rozchody nie uległy zmianie. Uległy zmianie rozchody 78 250 zł dla 
Stowarzyszenia OSP Wiekowice, także w wyniku zmian. Pan wójt powiedział, że projekt 
uchwały przedstawia z autopoprawką oczywiście.  
 
Autopoprawka do WPF na lata 2023-2028 dotyczy tej pożyczki dla Stowarzyszenia 
Żeglarskiego Szkwał w Dąbkach, żeby skorzystali ze środków Unijnych, oraz w wyniku 
zmian budżetu dokonujemy również zmianę przedsięwzięć zwiększamy na zadaniu „Budowa 
sali gimnastycznej przy szkole Podstawowej w Dąbkach o kwotę w 2023 roku 38 688,00 zł, w 
2024 roku 255 835 zł. Nakłady wynoszą 14 709 084 , 19 zł, wydatki na 2023 rok wynoszą 9 
294 614,06 zł. 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i 
Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na lata 2023-
2028 stanowi załącznik nr 84 do niniejszego protokołu/ 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 
Gminy Darłowo na lata 2023-2028 wraz z autopoprawką:  
Podczas głosowania na sesji obecnych było 13 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 13 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
13 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
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podjęła

 

 uchwałę w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na 
lata 2023-2028. 

/Uchwała Nr LXXV.724.2023 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 
Gminy Darłowo na lata 2023-2028 stanowi załącznik nr 85 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady Gminy powiedział, że jako wyczerpaliśmy 
problemy techniczne, organizacyjne, za chwilę przejdziemy do spraw osobowych, ogłasza 10-

minutowa przerwę. 
 

Po przerwie Wiceprzewodniczący stwierdził kworum 12 radnych, co stanowi prawomocność  
do podejmowania kolejnych uchwał. 

 
Radny Mirosław Gałuszkiewicz – był nadal nieobecny. 

Radny Grzegorz Hejno – był nadal nieobecny. 
Radna Anna Krawczuk-Kiełb była chwilowo nieobecna. 

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji radnej z członkostwa                   
w Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo. Druk Nr 16/2023LXXV 

Ad.28.  

 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie przyjęcia rezygnacji radnej z członkostwa w Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 86 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił projekt 
uchwały wraz z uzasadnieniem.   
 

Radna Anna Krawczuk-Kiełb wróciła na salę obrad. 
 

Uchwała Nr … 
Rady Gminy Darłowo 

z dnia … 
 
w sprawie  przyjęcia rezygnacji radnej z członkostwa w Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 
Darłowo. 
 
Na podstawie art. 18 ust. 1 i art. 18a ust. 1 i 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 
gminnym (Dz. U. z 2023 r. poz. 40 z późn. zm.) oraz § 21 ust. 1 pkt 1 Statutu Gminy Darłowo 
(Dziennik Urzędowy Województwa Zachodniopomorskiego z 2003 r. Nr 50, poz. 845; z 2008 
r. Nr 35, poz. 701; z 2009 r. Nr 52, poz. 1337; z 2010 r. Nr 82, poz. 1549, z 2015 r. poz. 1077, 
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poz. 4248; z 2018 r. poz. 1111, poz. 4491; z 2020 r. poz. 283; z 2021 r. poz. 5541) Rada 
Gminy Darłowo uchwala, co następuje: 

§ 1. 
Przyjmuje się rezygnację złożoną przez radną Justynę Osses z członkostwa w Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo.  

§ 2. 
Wykonanie uchwały powierza się Wiceprzewodniczącemu Rady Gminy.  

§ 3. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.  
 
Wnioskodawcy:  
1. Radny Piotr Szewczykowski 
2. Radny Henryk Ignatowicz 
3. Radna Joanna Lach 
4. Radny Wiesław Moskwa 
5. Radny Mirosław Gałuszkiewicz 
 
Uzasadnienie:  

Pismem z dnia 30 października 2023 roku radna Justyna Osses złożyła rezygnację z 
członkostwa w Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo.  

W związku z zaistniałą okolicznością zachodzi konieczność podjęcia uchwały w 
sprawie przyjęcia rezygnacji z członkostwa w Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo oraz 
weryfikacji jej składu.  

Zasady i tryb działania oraz organizację Komisji Rewizyjnej określa Statut Gminy 
Darłowo. Zgodnie z § 83 ust. 1 Komisja Rewizyjna składa się z Przewodniczącego, Zastępcy 
oraz pozostałych członków rady. Statut nie określa minimalnej liczby członków Komisji 
Rewizyjnej.  

Ponadto zgodnie z art. 18 a ust 2 ustawy o samorządzie gminnym w skład komisji 
rewizyjnej wchodzą radni, w tym przedstawiciele wszystkich klubów, z wyjątkiem radnych 
pełniących funkcje, o których mowa w art. 19 ust. 1 przywołanej ustawy, czyli 
Przewodniczącego Rady i Wiceprzewodniczącego Rady.  

Biorąc powyższe pod uwagę podjęcie niniejszej uchwały jest w pełni uzasadnione.   
 
 
Pan Radny Waldemar Bonk Przewodniczący Komisji Rewizyjnej powiedział, że opinia

 

 
komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. Komisja jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.  

/Opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie przyjęcia rezygnacji radnej z członkostwa w Komisji Rewizyjnej Rady 
Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 87 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
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Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie przyjęcia rezygnacji radnej z 
członkostwa w Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo:  
Podczas głosowania na sesji obecnych było 13 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 13 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
13 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie przyjęcia rezygnacji radnej z członkostwa w Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo. 

/Uchwała Nr LXXV.725.2023 Rady Gminy Darłowo w sprawie przyjęcia rezygnacji radnej z członkostwa w 
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 88 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Gminy 
Darłowo. Druk Nr 17/2023LXXV 

Ad.29.  

 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Darłowo 
stanowi załącznik nr 89 do niniejszego protokołu/  
 

Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że Przewodniczący                      
i Wiceprzewodniczący rady gminy tworzą de facto osobny organ pomocniczy rady, który 
można potocznie określić mianem prezydium rady, na wzór Prezydium Sejmu.  

Ustawodawca wskazał ilu maksymalnie wiceprzewodniczących może powołać rada. 
Liczba wiceprzewodniczących została określona w gminie tj. od 1 (jednego) do 3 (trzech).  
Z reguły liczba wiceprzewodniczących rady określana jest w statucie danej jednostki 
samorządu terytorialnego. W sytuacji braku określenia w statucie liczby 
wiceprzewodniczących zastosowanie mają odpowiednio przepisy ustawy. 

Jednakże w momencie określenia liczby wiceprzewodniczących w statucie, rada 
zobowiązana jest do bezwzględnego przestrzegania zapisów aktu prawa miejscowego i 
powołania wskazanej liczby wiceprzewodniczących.  Działanie zmierzające do pominięcia 
regulacji statutowej bądź pominięcie wyboru wiceprzewodniczącego w ogóle, traktowane jest 
jako istotne naruszenie prawa.  

Z uwagi na konieczność wyboru Przewodniczącego Rady na dzisiejszej sesji i na 
prawidłowy przebieg sesji zaistniała konieczność wyboru drugiego wiceprzewodniczącego 
rady.   

Mając na uwadze powyższe podjęcie uchwały jest zasadne.  



Strona 46 z 69 
 

 
 
Pan Henryk Ignatowicz przedstawił przebieg wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Gminy:                        
1) zgłaszanie kandydatów na funkcję Wiceprzewodniczącego Rady Gminy 
2) powołanie Komisji Skrutacyjnej 
3) przyjęcie Regulaminu wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Gminy 
4) przeprowadzenie głosowania tajnego 
5) podjęcie uchwały stwierdzającej wybór  
 
 
Pan Henryk Ignatowicz  prosił o zgłaszanie kandydatów. Przypomniał, że zgłoszony 
kandydat musi wyrazić zgodę na kandydowanie, dlatego każdorazowo będzie zwracał  się                         
z zapytaniem do zgłoszonej osoby czy wyraża zgodę. 
 
Radny Henryk Noworolnik zgłosił kandydatkę radną Justynę Osses. 
 
Wiceprzewodniczący Rady zapytał, czy radna Justyna Osses wyraża zgodę na kandydowanie 
na Wiceprzewodniczącego Rady Gminy? 
 
Radna Justyna Osses odpowiedziała, że tak, wyraża zgodę. Mówczyni podziękowała za 
zgłoszenie.  
 
Wiceprzewodniczący zapytał czy ktoś jeszcze chciałby kogoś zgłosić?  
Nikt więcej kandydatur nie zgłosił.  
W związku z brakiem dalszych zgłoszeń Wiceprzewodniczący Rady zamknął listę zgłoszeń 
kandydatów na Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Darłowo.  
 
Przystąpiono do powołania trzyosobowej komisji skrutacyjnej. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Henryk Ignatowicz prosił o zgłaszanie co najmniej trzech radnych 
do pracy w komisji skrutacyjnej.  
 
Radna Joanna Lach zgłosiła radną Marzenę Drzewucką. 
Radny Robert Ciszek zgłosił radną Joannę Lach. 
Radny Piotr Szewczykowski zgłosił radnego Roberta Ciszka. 
 
Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że do komisji Skrutacyjnej zgłoszono radnych: 
1) Joannę Lach 
2) Marzenę Drzewucką 
3) Roberta Ciszka.  
 
Wiceprzewodniczący rady zapytał czy radna Joanna Lach wyraża zgodę na pracę w Komisji 
Skrutacyjnej?   
Radna Joanna Lach odpowiedziała, że tak, wyraża zgodę. 
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Wiceprzewodniczący Rady zapytał czy radna Marzena Drzewucka wyraża zgodę na pracę                    
w Komisji Skrutacyjnej?   
Radna Marzena Drzewucka odpowiedziała, że tak, wyraża zgodę.  
 
Wiceprzewodniczący Rady zapytał czy radny Robert Ciszek wyraża zgodę na pracę w 
Komisji Skrutacyjnej?     
Radny Robert Ciszek odpowiedział, że tak, wyraża.  
 
Wiceprzewodniczący Rady zapytał czy ktoś z radnych chciałby zgłosić uwagi do 
proponowanego składu komisji skrutacyjnej?     
Nikt nie zgłosił uwag.  
 
 
Wiceprzewodniczący Rady zaproponował przegłosować skład Komisji Skrutacyjnej, aby 
wszystkie zgłoszone osoby mogły brać udział w pracach komisji. 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 13 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 13 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
12 głosami za zgłoszonym składem komisji skrutacyjnej, przy  
0 głosach przeciw i  
1 głosie wstrzymującym (Radna Justyna Osses) 
powołała Komisję Skrutacyjną

1) Radna Joanna Lach 

 do przeprowadzenia wyboru Wiceprzewodniczącego 
Rady Gminy Darłowo w składzie:  

2) Radna Marzena Drzewucka 
3) Radny Robert Ciszek  

 
 

Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady głosił dziesięciominutową przerwę 
w celu ukonstytuowania się komisji i przygotowania projektu regulaminu głosowania i kart do 

głosowania tajnego. 
 
 

Po przerwie 
Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że na sali obrad obecnych jest 

13 radnych co stanowi kworum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 

Radny Mirosław Gałuszkiewicz – był nadal nieobecny. 
Radny Grzegorz Hejno – był nadal nieobecny. 
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Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo ogłosił przystąpienie do 
ustalenia regulaminu głosowania wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Darłowo, 
w tym celu poprosił Przewodniczącą Komisji Skrutacyjnej o zapoznanie radnych z projektem 
regulaminu głosowania wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Gminy. 
 
Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej radna Joanna Lach odczytała na głos Regulamin 
głosowania w wyborach Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Darłowo.  
 

Regulamin głosowania w wyborach Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Darłowo 
przeprowadzonego na LXXV sesji w dniu 8 listopada 2023 roku. 

 
Rozdział I 

Przepisy ogólne. 
§ 1. 

1. Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Darłowo, radni wybierają ze swego grona spośród 
nieograniczonej liczby kandydatów, w głosowaniu tajnym.  
2. Głosowanie przeprowadza wybrana spośród radnych Komisja Skrutacyjna.  

§ 2. 
Prawo zgłaszania kandydatów przysługuje radnemu i grupie radnych.  

§ 3. 
1. Głosowanie odbywa się przy pomocy kart do glosowania.  
2. Karty do głosowania sporządza i rozdaje radnym Komisja Skrutacyjna po ustaleniu przez radę 
listy radnych, którzy kandydują na stanowisko Wiceprzewodniczącego Rady.  
3. Karty opatrzone są pieczęcią „Rada Gminy Darłowo”.  

§ 4. 
Głosowanie odbywa się na sesji poprzez wywołanie przez członka Komisji Skrutacyjnej wg listy 
obecności, nazwiska radnego, który podchodzi do urny i w obecności Komisji Skrutacyjnej 
wrzuca do niej kartę do głosowania.  

 
§ 5. 

1. Po przeprowadzeniu głosowania Komisja Skrutacyjna ustala wyniki głosowania i sporządza 
protokół. 
2. Protokół podpisują osoby wchodzące w skład Komisji Skrutacyjnej.  
3. Wyniki wyborów ogłasza Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej poprzez odczytanie protokołu 
na sesji.  

§ 6. 
Wybór Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Darłowo następuje bezwzględną większością głosów 
w obecności co najmniej połowy ustawowego składu Rady, tj. 8 radnych.  

 
Rozdział II 

Zasady głosowania w przypadku zgłoszenia jednego kandydata. 
§ 7. 

Karty do głosowania sporządzone wg jednolitej formy zawierają brzmienie: „Karta do głosowania 
w wyborach Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Darłowo” oraz pytanie: „Czy jesteś za 
wyborem Radnego … (imię i nazwisko kandydata) … na Wiceprzewodniczącego Rady Gminy 
Darłowo?” Obok nazwiska z prawej strony umieszcza się dwie jednakowe kratki: jedna nad 
wyrazem „ZA”, druga nad wyrazem „PRZECIW”.  

§ 8. 
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1. Radny dokonuje wyboru poprzez postawienie znaku „X” w kratce nad wyrazem „ZA” 
opowiadając się w ten sposób za wyborem, lub w kratce nad wyrazem „PRZECIW”, opowiadając 
się w ten sposób przeciwko wyborowi tego kandydata. 
2. Jeżeli radny na karcie do głosowania:  
1) postawi znak „X” jednocześnie w kratce nad wyrazem „ZA”, jak i w kratce nad wyrazem 
„PRZECIW”; 
2) nie postawi znaku „X” w kratce ani nad wyrazem „ZA”, ani nad wyrazem „PRZECIW”; 
3) wypełnił kartę w sposób niezgodny z ust. 1 
- jego głos uważa się za nieważny. 
3. Karty wyjęte z urny niesporządzone przez Komisję Skrutacyjną są kartami nieważnymi.  
4. Kart całkowicie przedartych Komisja Skrutacyjna nie bierze pod uwagę.  

§ 9. 
Kandydata na Wiceprzewodniczącego Rady Gminy uważa się za wybranego, jeżeli w głosowaniu 
uzyskał ilość głosów (znaków „X” w kratce nad wyrazem „ZA”) przewyższającą połowę liczby 
radnych obecnych na sesji, z zastrzeżeniem § 6. 

§ 10. 
1. W protokole Komisja Skrutacyjna określa co najmniej: 
1) liczbę Radnych obecnych na sesji uprawnionych do głosowania; 
2) imię i nazwisko zgłoszonego kandydata; 
3) liczbę głosów minimalną, konieczną do ważnego wyboru, zgodnie z § 6 Regulaminu.  
4) Liczbę radnych, którym wydano karty do głosowania; 
5) Liczbę kart wyjętych z urny (gdyby liczba kart wyjętych z urny różniła się od liczby osób, 

którym wydano karty do glosowania, Komisja Skrutacyjna podaje w protokole przypuszczalną 
przyczynę tej niezgodności)  

6) Liczbę kart nieważnych; 
7) Liczbę głosów nieważnych; 
8) Liczbę głosów ważnych; 
9) Liczbę głosów ważnych oddanych za wyborem kandydata; 
10) Liczba głosów ważnych oddanych przeciw wyborowi kandydata 
- a nadto stwierdza wynik wyborów, tzn. czy kandydat uzyskał wystarczającą liczbę głosów, o 
której mowa w pkt 3. 
2. Komisja Skrutacyjna odnotowuje w protokole wszelkie okoliczności i uwagi mogące mieć 
wpływ na wynik głosowania oraz zastrzeżenia zgłoszone przez członków Komisji Skrutacyjnej 
odnoszące się do naruszenia procedury w trakcie głosowania, obliczania głosów lub sporządzania 
protokołu.  
3. Ustala się wzór protokołu z przeprowadzonego głosowania zgodnie z brzmieniem załącznika nr 
1 do Regulaminu.  

 
Rozdział III 

Zasady głosowania w przypadku zgłoszenia co najmniej dwóch kandydatów. 
§ 11. 

Karty do głosowania sporządzone według jednolitej formy zawierają brzmienie: „Karta do 
głosowania w wyborach Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Darłowo” oraz zamieszczone w 
kolejności alfabetycznej imiona i nazwiska radnych zgłoszonych na kandydatów na 
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Darłowo. Obok każdego nazwiska z lewej strony umieszcza 
się jednakową kratkę.  

§ 12. 
1. Radni dokonują wyboru poprzez postawienie znaku „X” w jednej kratce, obok nazwiska 
kandydata, opowiadając się w ten sposób za wyborem tego kandydata na Wiceprzewodniczącego 
Rady.  
2. Jeżeli radny na karcie do głosowania: 
1) postawi znak „X” w więcej niż jednej kratce; 
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2) nie postawi znaku „X” w kratce obok nazwiska żadnego kandydata; 
3) wypełni kartę w sposób niezgodny z ustępem 1; 
- głos taki uważa się za nieważny. 
3. Karty wyjęte z urny, niesporządzone przez Komisje Skrutacyjną, są kartami nieważnymi. 
4. Kart całkowicie przedartych Komisja Skrutacyjna nie bierze pod uwagę.  

§ 13. 
Za wybranego na Wiceprzewodniczącego Rady uważa się kandydata, który uzyskał największą 
ilość głosów (znaków „X” w kratce przy nazwisku tego kandydata), przewyższającą połowę 
liczby radnych obecnych na sesji, z zastrzeżeniem § 6.  

§ 14. 
1. W przypadku, gdy zgłoszono więcej niż dwóch kandydatów, a w głosowaniu żaden z nich nie 
otrzymał wymagającej większości głosów, zgodnie z § 6 Regulaminu, przeprowadza się drugą 
turę głosowania spośród kandydatów, którzy otrzymali kolejno dwie największe ilości głosów lub 
spośród kandydatów, którzy otrzymali największą równą ilość głosów.  
2. Jeżeli jeden z kandydatów otrzymał największą ilość głosów, ale ilość ta nie stanowi 
wymaganej większości, o której mowa w § 6 Regulaminu, a następnej kolejności dwóch lub 
więcej kandydatów otrzymało równą ilość głosów, przeprowadza się dodatkowe głosowanie na 
tych kandydatów, a następnie drugą turę głosowania, o której mowa w ust. 1. W drugiej turze 
głosowania bierze udział kandydat, który uzyskał największą ilość głosów w pierwszej turze 
głosowania oraz kandydat, który uzyskał największą ilość głosów w  głosowaniu dodatkowym.  
3. W dodatkowym głosowaniu oraz drugiej turze głosowania Regulamin stosuje się odpowiednio. 
4. W przypadku braku rozstrzygnięcia, mimo przeprowadzenia dwóch tur głosowania, 
przeprowadza się ponowne wybory łącznie z ponownym zgłaszaniem kandydatów.  

§ 15. 
1. W protokole komisja Skrutacyjna określa co najmniej: 
1) liczbę radnych obecnych na sesji uprawnionych do glosowania; 
2) imiona i nazwiska zgłoszonych kandydatów; 
3) liczbę głosów minimalną, konieczną do ważnego wyboru, zgodnie z § 6 Regulaminu; 
4) liczbę radnych, którym wydano karty do głosowania; 
5) liczbę kart wyjętych z urny (gdyby liczba kart wyjętych z urny różniła się od liczby osób, 

którym wydano karty do glosowania, Komisja podaje w protokole przypuszczalną przyczynę 
tej niezgodności); 

6) liczbę kart nieważnych; 
7) liczbę głosów nieważnych; 
8) liczbę głosów ważnych; 
9) liczbę głosów ważnych oddanych na poszczególnych kandydatów a nadto stwierdza wynik 

wyborów.  
2. Komisja odnotowuje w protokole wszelkie okoliczności i uwagi mogące mieć wpływ na wynik 
głosowania oraz zastrzeżenia zgłoszone przez członków Komisji Skrutacyjnej odnoszące się do 
naruszenia procedury w trakcie głosowania, obliczania głosów lub sporządzania protokołu. 
3. Ustala się wzór protokołu z przeprowadzonego głosowania zgodnie z brzmieniem załącznika nr 
2 do Regulaminu.” 

 
Załącznik Nr 1 do Regulaminu 

 
Protokół Komisji Skrutacyjnej Rady Gminy Darłowo  

powołanej na LXXV Sesji VIII kadencji Rady Gminy Darłowo  
w dniu 8 listopada 2023 roku. 

w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Darłowo. 
 

Komisja Skrutacyjna w składzie: 
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1. Przewodniczący/a Komisji Skrutacyjnej – radny/a …………………………….  
2. Członek Komisji Skrutacyjnej – radny/a ……………………………………. 
3. Członek Komisji Skrutacyjnej – radny/a …………………………………… 
 
Po wyjęciu kart z urny i ich przeliczeniu stwierdza co następuje: 
1) Liczba radnych Rady Gminy Darłowo obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 

……………… 
2) Na Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Darłowo zgłoszono kandydaturę radnego/radnej: 

……………………………… 
3) Minimalna liczba głosów, konieczna do ważnego wyboru, zgodnie z § 6 Regulaminu 
4) Liczba radnych, którym wydano karty do głosowania ………….. 
5) Liczba kart wyjętych z urny : ………………………………….. 
6) Liczba kart nieważnych: ……………… 
7) Liczba głosów nieważnych: ………….. 
8) Liczba głosów ważnych ……………… 
9) Liczba głosów ważnych  oddanych za wyborem kandydata:……. 
10) Liczba głosów ważnych oddanych przeciw wyborowi kandydata: ….. 
 
W związku z powyższym Komisja Skrutacyjna stwierdza, że na Wiceprzewodniczącego Rady Gminy 
Darłowo, uzyskując bezwzględną ilość głosów, został/a wybrany/a radny/a: 
…………………………………………………………………………………………. 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano: 
1. Przewodniczący/a Komisji Skrutacyjnej – radny/a …………………………….  
2. Członek Komisji Skrutacyjnej – radny/a …………………………………….. 
3. Członek Komisji Skrutacyjnej – radny/a ……………………………………… 
 

 
Załącznik nr 2 do Regulaminu 

„Protokół Komisji Skrutacyjnej Rady Gminy Darłowo  
powołanej na LXXV sesji VIII kadencji Rady Gminy Darłowo  

w dniu 8 listopada 2023 roku  
w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Darłowo. 

 
Komisja Skrutacyjna w składzie: 

1. Przewodniczący/a Komisji Skrutacyjnej – radny/a ……………………….. 
2. Członek Komisji Skrutacyjnej – radny/a ……………………………….. 
3. Członek Komisji Skrutacyjnej – radny/a ……………………………….. 

Po wyjęciu kart z urny i ich przeliczeniu stwierdza, co następuje: 
1) liczba radnych Rady Gminy Darłowo obecnych na sesji uprawnionych do glosowania: …. 
2) Na Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo zgłoszono kandydatury radnych:  
1/ ……………………….. 
2/ ………………………… 
3) Minimalna liczba głosów, konieczną do ważnego wyboru, zgodnie z § 6 Regulaminu; 
4) Liczba radnych, którym wydano karty do głosowania: ……. 
5) Liczba kart wyjętych z urny : …… 
6) Liczba kart nieważnych: ……… 
7) Liczba głosów nieważnych: ……… 
8) Liczba głosów ważnych: ……… 
9) Liczba głosów ważnych oddanych na poszczególnych kandydatów: 
1/ ……………………………… - oddano głosów: …. 
2/ ………………………………. – oddano głosów: …. 
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 W związku z powyższym Komisja Skrutacyjna stwierdza, że na Wiceprzewodniczącego Rady Gminy 
Darłowo, uzyskując bezwzględną ilość głosów został wybrany radny: …………………………   
Na tym protokół zakończono i podpisano: 
1. Przewodniczący/a Komisji Skrutacyjnej – radny/a …………………………….(podpis) 
2. Członek Komisji Skrutacyjnej – radny/a ……………………………(podpis) 
3. Członek Komisji Skrutacyjnej – radny/a ……………………………  (podpis)” 
 
 
Wiceprzewodniczący Rady Pan Henryk Ignatowicz zapytał czy są uwagi do przedstawionego 
regulaminu? 
Nikt nie zgłosił uwag.  
 
Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne podjęcie uchwały proceduralnej do 
protokołu w sprawie przyjęcia regulaminu głosowania wyboru Wiceprzewodniczącego Rady 
Gminy w wersji przedstawionej przez Komisję Skrutacyjną. 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 13 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 13 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
13 głosami za podjęciem uchwały proceduralnej, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących 
podjęła uchwałę proceduralną

Uchwała Proceduralna 

 w sprawie przyjęcia regulaminu głosowania wyboru 
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy w wersji przedstawionej przez Komisję 
Skrutacyjną. 

Rady Gminy Darłowo  
z dnia 8 listopada 2023 roku 

  
w sprawie ustalenia regulaminu głosowania w wyborach Wiceprzewodniczącego Rady 
Gminy Darłowo. 
  
          Na podstawie § 61 ust. 1 Statutu Gminy Darłowo (Dziennik Urzędowy Województwa 
Zachodniopomorskiego z 2003 r. Nr 50, poz. 845; z 2008 r. Nr 35, poz. 701; z 2009 r. Nr 52, 
poz. 1337; z 2010 r. Nr 82, poz. 1549, z 2015 r. poz. 1077, poz. 4248; z 2018 r. poz. 1111, 
poz. 4491; z 2020 r. poz. 283; z 2021 r. poz. 5541)  uchwala się, co następuje: 
 
§ 1. Ustala się Regulamin głosowania w wyborach Wiceprzewodniczącego Rady Gminy 
Darłowo, zgodnie z brzmieniem załącznika do niniejszej uchwały. 
  
§ 2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
  

 

Wiceprzewodniczący prosił Komisję Skrutacyjną o rozdanie kart do głosowania.  
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Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej wyczytywała zgodnie z listą obecności z imienia                    
i nazwiska obecnych na sesji radnych, którzy otrzymywali opieczętowane karty do 
głosowania, a następnie w wyznaczonym miejscu dokonywali aktu głosowania tajnego                   
i podchodzili do urny wrzucać wypełnione karty do głosowania.  
 
Kandydująca na Wiceprzewodniczącą Rady radna Justyna Osses nie brała udziału                                      
w głosowaniu.  
 
 

Po wrzuceniu do urny karty przez ostatniego radnego Wiceprzewodniczący Rady ogłosił 
pięciominutową przerwę w celu obliczenia głosów i podania wyników głosowania przez 

Komisję Skrutacyjną. 
 
 
 

Po przerwie: 
Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że na sali obrad obecnych jest 13 radnych co stanowi 

kworum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 

Radny Mirosław Gałuszkiewicz – był nadal nieobecny. 
Radny Grzegorz Hejno – był nadal nieobecny. 

 
 
Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady oddał głos Przewodniczącej Komisji 
Skrutacyjnej w celu odczytania protokołu z tajnych wyborów Wiceprzewodniczącego Rady 
Gminy Darłowo. 
 
Radna Joanna Lach Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej odczytała protokół z wyboru 
Wiceprzewodniczącego.  
 
Komisja Skrutacyjna stwierdziła, że na Wiceprzewodniczącą Rady Gminy Darłowo 
uzyskując bezwzględną ilość głosów została wybrana radna Justyna Osses.  
 
Na sali obrad rozległy się oklaski.  

/Protokół Komisji Skrutacyjnej Rady Gminy Darłowo powołanej na LXXV sesji VIII kadencji Rady Gminy 
Darłowo  w dniu 8 listopada 2023 roku w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Darłowo 
stanowi załącznik nr 90 do niniejszego protokołu/  

/Koperta z kartami do głosowania w wyborach na Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Darłowo stanowi 
załącznik nr 91 do niniejszego protokołu/  

 

Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady odczytał uchwałę w sprawie wyboru 
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Darłowo. 
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„Uchwała Nr LXXV.726.2023 
Rady Gminy Darłowo 

z dnia 8 listopada 2023 roku 
 
w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Darłowo. 
 
            Na podstawie art. 19 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym 
(Dz. U. z 2023 roku poz. 40 z późn. zm.) Rada Gminy Darłowo stwierdza co następuje: 

§ 1. 
W wyniku  głosowania tajnego na Wiceprzewodniczącego Rady  Gminy Darłowo wybrano  
radną Justynę Osses. 

§ 2. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.” 
 
 
Wiceprzewodniczący stwierdził, że uchwała w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady 
Gminy Darłowo została podjęta. 

/Uchwała Nr LXXV.726.2023 Rady Gminy Darłowo z dnia 8 listopada 2023 roku w sprawie wyboru 
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 92 do niniejszego protokołu/  
 
Na tym punkt zakończono.  
Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że przed chwilą dokonano 
aktu wyboru Wiceprzewodniczącego Rady. Wiceprzewodniczącą została wybrana radna 
Justyna Osses. Mówca powiedział, że w związku z zamiarem kandydowania na pełnienie 
funkcji Przewodniczącego Rady składa rezygnację z pełnienia funkcji 
Wiceprzewodniczącego Rady.  
Radny Henryk Ignatowicz zwrócił się do Rady o przyjęcie jego rezygnacji na dzisiejszej sesji 
i podjęcie stosownej uchwały w tej sprawie. 
 
Radny Henryk Ignatowicz złożył również wniosek formalny w sprawie zmiany porządku 
obrad dzisiejszej sesji w następujący sposób:  
 
Punkt porządku obrad Nr 30 otrzymuje brzmienie: 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji  radnego z funkcji Wiceprzewodniczącego 
Rady Gminy Darłowo. Druk Nr 21/2023LXXV 
Punkt porządku obrad Nr 31 otrzymuje brzmienie: 
Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo.                             
Druk Nr 18/2023LXXV 
Punkt porządku obrad Nr 32 otrzymuje brzmienie: 
Wolne wnioski i zapytania. 
Punkt porządku obrad Nr 33 otrzymuje brzmienie: 
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Zakończenie sesji. 
 
Następnie Radny Henryk Ignatowicz przekazał prowadzenie dalszej części obrad 
Wiceprzewodniczącej Rady Justynie Osses.  
 
Radna Justyna Osses obejmując dalsze prowadzenie obrad dzisiejszej sesji powiedziała, że 
jeszcze raz dziękuje za okazane zaufanie   

i ogłosiła dziesięciominutową przerwę w celu przygotowania stosownej uchwały                                        
i zmiany porządku obrad dzisiejszej sesji. 

 
 
 

Po przerwie: 
Wiceprzewodnicząca Rady Justyna Osses stwierdziła obecność 12 radnych rady Gminy 

Darłowo co stanowi kworum do podejmowania prawomocnych uchwał. 
 

Radny Mirosław Gałuszkiewicz – był nadal nieobecny. 
Radny Grzegorz Hejno – był nadal nieobecny. 

Radny Henryk Noworolnik był chwilowo nieobecny. 
 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Justyna Osses poinformowała, że podczas przerwy w obradach 
projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie przyjęcia rezygnacji radnego z funkcji 
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Darłowo Druk Nr 21/2023LXXV został przekazany 
wszystkim radnym na tablety. 
Wiceprzewodnicząca Rady przypomniała, że ustawa o samorządzie gminnym nie określa,                               
w którym momencie posiedzenia rada ma prawo zmieniać porządek obrad, a zgodnie                                  
z art. 20 ust. 1a ustawy o samorządzie gminnym rada gminy może wprowadzić zmiany                              
w porządku obrad bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady. Może to 
nastąpić nie tylko na początku sesji, ale także w trakcie jej trwania.  
W związku z powyższym, jeżeli projekt uchwały nie został doręczony radnym z porządkiem 
obrad sesji, należy obligatoryjnie poddać taką zmianę porządku obrad pod głosowanie.  

 
Radny Henryk Noworolnik wrócił na salę obrad. 

 
W związku z rezygnacją Radnego Henryka Ignatowicza z pełnienia funkcji 
Wiceprzewodniczącego i złożeniem wniosku formalnego o zmianę porządku obrad 
Wiceprzewodnicząca Rady poddała pod głosowanie zmianę porządku obrad poprzez 
wprowadzenie do porządku obrad punktu w sprawie podjęcia uchwały w sprawie 
przyjęcia rezygnacji  radnego z funkcji Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Darłowo. 
Druk Nr 21/2023LXXV 
 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Darłowo stwierdziła, 
że za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie przyjęcia 
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rezygnacji  radnego z funkcji Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Darłowo. Druk Nr 
21/2023LXXV było  
13 głosów za, 
  0 głosów przeciw i 
  0 głosów wstrzymujących,  
czyli projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
Wiceprzewodnicząca Rady Justyna Osses poinformowała, że porządek obrad po 
przyjętych zmianach przedstawia się następująco: 
 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji  radnego z funkcji Wiceprzewodniczącego 
Rady Gminy Darłowo. Druk Nr 21/2023LXXV 

Punkt porządku obrad Nr 30 otrzymuje brzmienie: 

Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo.                             
Druk Nr 18/2023LXXV 

Punkt porządku obrad Nr 31 otrzymuje brzmienie: 

Wolne wnioski i zapytania. 
Punkt porządku obrad Nr 32 otrzymuje brzmienie: 

Zakończenie sesji. 
Punkt porządku obrad Nr 33 otrzymuje brzmienie: 

 
Następnie przystąpiono do głosowania nad przyjęciem porządku obrad z wprowadzonymi 
zmianami: 
 
W głosowaniu udział wzięło 13 radnych głosując: 
13 głosów za przyjęciem porządku obrad sesji wraz ze zgłoszonymi zmianami, 
0 głosów przeciw,  
0 głosów wstrzymujących.  
 
Pani Wiceprzewodnicząca na podstawie wyników głosowania stwierdziła, że porządek sesji 
został przyjęty wraz ze zgłoszonymi zmianami. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Darłowo Pani Justyna Osses powiedziała, że teraz 
przejdziemy do kolejnego punktu porządku obrad zgodnie z wprowadzonymi bezwzględną 
większością głosów zmianami. 
 
 
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji radnego z funkcji 
Wiceprzewodniczącego rady Gminy Darłowo. Druk Nr 21/2023LXXV 

Ad.30.  

 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie przyjęcia rezygnacji radnego z funkcji 
Wiceprzewodniczącego rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 93 do niniejszego protokołu/  
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Wiceprzewodnicząca Rady przedstawiła projektu uchwały wraz z uzasadnieniem. 
 

Projekt Uchwały  ………………………. 
Rady Gminy Darłowo 

z dnia …………. 2023 roku 
 
w sprawie przyjęcia rezygnacji radnego z funkcji Wiceprzewodniczącego Rady Gminy 
Darłowo. 
 
           Na podstawie art. 19 ust. 5 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym 
(Dz. U. z 2023 r. poz. 40 z późn. zm.) Rada Gminy Darłowo stwierdza, co następuje: 

§ 1. 
Przyjmuje się rezygnację radnego Henryka Ignatowicza z funkcji Wiceprzewodniczącego 
Rady Gminy Darłowo.  

§ 2. 
Traci moc uchwała Nr I.2.2018 Rady Gminy Darłowo z dnia 20 listopada 2018 roku w 
sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Darłowo.  

§ 3. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
 
Wnioskodawcy:  
1. Radna Justyna Osses 
2. Radna Joanna Lach 
3. Radny Henryk Noworolnik 
4. Radny Robert Ciszek 
5. Radny Adam Wasieńko 
6. Radny Wiesław Moskwa  
7. Radna Marzena Drzewucka 
8. Radny Waldemar Bonk 
9. Radny Bogdan Herbeć 
10. Radny Piotr Szewczykowski  
 
Uzasadnienie:  

W dniu 8 listopada 2023 roku do Rady Gminy Darłowo wpłynęło pismo radnego 
Henryka Ignatowicza o rezygnacji z pełnienia funkcji Wiceprzewodniczącego Rady Gminy 
Darłowo.   

Zgodnie z art. 19 ust. 5 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym 
(Dz. U. z 2023 r. poz. 40  z późn. zm.) w przypadku rezygnacji przewodniczącego lub 
wiceprzewodniczącego rada podejmuje uchwałę w sprawie przyjęcia tej rezygnacji nie 
później niż w ciągu miesiąca od dnia złożenia rezygnacji.  

Mając na względzie powyższe uzasadnione jest podjęcie przedmiotowej uchwały.  
 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Darłowo otworzyła dyskusję. 



Strona 58 z 69 
 

W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Darłowo zamknęła dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie przyjęcia rezygnacji radnego z funkcji 
Wiceprzewodniczącego rady Gminy Darłowo:  
Podczas głosowania na sesji obecnych było 13 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 13 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 
Darłowo  
13 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie przyjęcia rezygnacji radnego z funkcji 
Wiceprzewodniczącego rady Gminy Darłowo. 

/Uchwała Nr LXXV.727.2023 Rady Gminy Darłowo w sprawie przyjęcia rezygnacji radnego z funkcji 
Wiceprzewodniczącego rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 94 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Gminy 
Darłowo. Druk Nr 18/2023LXXV 

Ad.31.  

 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo stanowi 
załącznik nr 95 do niniejszego protokołu/  
 
Wiceprzewodnicząca Rady Justyna Osses przedstawiła przebieg wyboru Przewodniczącego 
Rady Gminy.                     
1) zgłaszanie kandydatów na funkcję Przewodniczącego Rady Gminy 
2) powołanie  Komisji Skrutacyjnej 
3) przyjęcie Regulaminu wyboru Przewodniczącego Rady Gminy  
4) przeprowadzenie głosowania tajnego 
5) podjęcie uchwały stwierdzającej wybór  
 
Wiceprzewodnicząca prosiła o zgłaszanie kandydatów jednocześnie przypominając, że 
zgłoszony kandydat musi wyrazić zgodę na kandydowanie, dlatego każdorazowo będzie 
zwracała się z zapytaniem do zgłoszonej osoby czy wyraża zgodę. 
  
Radny Piotr Szewczykowski zgłosił kandydata radnego Henryka Ignatowicza. 
 
Wiceprzewodnicząca zapytała czy radny Henryk Ignatowicz wyraża zgodę na kandydowanie 
na przewodniczącego Rady Gminy?         
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Radny Henryk Ignatowicz odpowiedział, że tak, wyraża.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady Justyna Osses zapytała czy są jeszcze inne kandydatury?  
Więcej kandydatur nikt nie zgłosił.  
 
W związku z brakiem dalszych zgłoszeń Wiceprzewodnicząca Rady zamknęła listę 
kandydatów na Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo.  
 
Wiceprzewodnicząca poinformowała, że teraz przystępuje się do powołania trzyosobowej 
Komisji Skrutacyjnej. 
 
Wiceprzewodnicząca przypomniała, że osoby kandydujące na Przewodniczącego Rady 
Gminy nie mogą wchodzić w skład Komisji Skrutacyjnej.  
 
Wiceprzewodnicząca prosiła o zgłaszanie co najmniej trzech radnych do pracy w komisji.  
 
Radny Bogdan Herbeć powiedział, że proponuje, żeby Komisja Skrutacyjna pracowała w 
składzie jaki został wybrany do wyboru Wiceprzewodniczącego.  
 
Wiceprzewodnicząca powiedziała, że należy ponownie wybrać Komisję Skrutacyjną.  
  
Radna Joanna Lach zgłosiła radną Marzenę Drzewucką.  
Wiceprzewodnicząca Rady zapytała czy radna Marzena Drzewucka wyraża zgodę?  
Radna Marzena Drzewucka odpowiedziała, że tak, wyraża zgodę.  
Wiceprzewodnicząca prosiła o dalsze zgłoszenia.  
 
Radny Piotr Szewczykowski zgłosił radnego Roberta Ciszka.  
Wiceprzewodnicząca zapytała czy radny Robert Ciszek wyraża zgodę?  
Radny Robert Ciszek odpowiedział, że tak, wyraża zgodę.  
 
Radny Robert Ciszek zgłosił radną Joannę Lach.  
Wiceprzewodnicząca zapytała czy radna Joanna Lach wyraża zgodę?  
Radna Joanna Lach odpowiedziała, że tak, wyraża zgodę.  
 
Wiceprzewodnicząca zapytała czy ktoś z radnych chciałby zgłosić uwag do proponowanego 
składu komisji skrutacyjnej?  
Uwag nikt nie zgłosił.  
 
Wiceprzewodnicząca zaproponowała przegłosowanie składu Komisji Skrutacyjnej, aby 
wszystkie zgłoszone osoby mogły brać udział w pracach komisji. 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 13 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 13 radnych. 
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Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 
Darłowo  
13 głosami za zgłoszonym składem komisji skrutacyjnej, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących 
powołała Komisję Skrutacyjną

1. Radna Joanna Lach 

 do przeprowadzenia wyboru Przewodniczącego Rady 
Gminy Darłowo w składzie:  

2. Radna Marzena Drzewucka 
3. Radny Robert Ciszek  

 
 

Wiceprzewodnicząca Rady Justyna Osses ogłosiła pięciominutową przerwę 
w celu ukonstytuowania się komisji i przygotowania projektu regulaminu głosowania i kart do 

głosowania tajnego. 
 
 

Po przerwie 
Wiceprzewodnicząca Rady stwierdziła, że na sali obrad obecnych jest 12 radnych co stanowi 

kworum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 

Radny Mirosław Gałuszkiewicz – był nadal nieobecny. 
Radny Grzegorz Hejno – był nadal nieobecny. 

Radny Piotr Szewczykowski był chwilowo nieobecny. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady powiedziała, że przystępuje się do ustalenia regulaminu 
głosowania wyboru Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo. W tym celu poprosiła 
Przewodniczącą Komisji Skrutacyjnej o zapoznanie radnych z projektem regulaminu 
głosowania wyboru Przewodniczącego Rady Gminy.  
 
Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej przeczyta na głos Regulamin głosowania wyboru 
Przewodniczącego Rady.  
 

„Regulamin głosowania w wyborach Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo 
przeprowadzonego na sesji w dniu 8 listopada 2023 roku. 

 
Rozdział I 

Przepisy ogólne. 
§ 1. 

1. Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo, radni wybierają ze swego grona spośród 
nieograniczonej liczby kandydatów, w głosowaniu tajnym.  
2. Głosowanie przeprowadza wybrana spośród radnych Komisja Skrutacyjna.  

§ 2. 
Prawo zgłaszania kandydatów przysługuje radnemu i grupie radnych.  

§ 3. 
1. Głosowanie odbywa się przy pomocy kart do glosowania.  
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2. Karty do głosowania sporządza i rozdaje radnym Komisja Skrutacyjna po ustaleniu przez radę 
listy radnych, którzy kandydują na stanowisko Przewodniczącego Rady.  
3. Karty opatrzone są pieczęcią „Rada Gminy Darłowo”.  

§ 4. 
Głosowanie odbywa się na sesji poprzez wywołanie przez członka Komisji Skrutacyjnej wg listy 
obecności, nazwiska radnego, który podchodzi do urny i w obecności Komisji Skrutacyjnej 
wrzuca do niej kartę do głosowania.  

§ 5. 
1. Po przeprowadzeniu głosowania Komisja Skrutacyjna ustala wyniki głosowania i sporządza 
protokół. 
2. Protokół podpisują osoby wchodzące w skład Komisji Skrutacyjnej.  
3. Wyniki wyborów ogłasza Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej poprzez odczytanie protokołu 
na sesji.  

§ 6. 
Wybór Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo następuje bezwzględną większością głosów                       
w obecności co najmniej połowy ustawowego składu Rady, tj. 8 radnych.  

 
Rozdział II. 

Zasady głosowania w przypadku zgłoszenia jednego kandydata. 
§ 7. 

Karty do głosowania sporządzone według jednolitej formy zawierają brzmienie: „Karta do 
głosowania w wyborach Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo” oraz pytanie: „Czy jesteś za 
wyborem Radnego ……….. (imię i nazwisko kandydata) na Przewodniczącego Rady Gminy 
Darłowo?” Obok nazwiska z prawej strony umieszcza się dwie jednakowe kratki: jedna nad 
wyrazem „ZA”, druga nad wyrazem „PRZECIW”.  

§ 8. 
1. Radny dokonuje wyboru poprzez postawienie znaku „X” w kratce nad wyrazem „ZA” 
opowiadając się w ten sposób za wyborem, lub w kratce nad wyrazem „PRZECIW”, opowiadając 
się w ten sposób przeciwko wyborowi tego kandydata. 
2. Jeżeli radny na karcie do głosowania:  
1) postawi znak „X” jednocześnie w kratce nad wyrazem „ZA”, jak i w kratce nad wyrazem 
„PRZECIW”; 
2) nie postawi znaku „X” w kratce ani nad wyrazem „ZA”, ani nad wyrazem „PRZECIW”; 
3) wypełnił kartę w sposób niezgodny z ust. 1 
- jego głos uważa się za nieważny. 
3. Karty wyjęte z urny niesporządzone przez Komisję Skrutacyjną są kartami nieważnymi.  
4. Kart całkowicie przedartych Komisja Skrutacyjna nie bierze pod uwagę.  

§ 9. 
Kandydata na Przewodniczącego Rady Gminy uważa się za wybranego, jeżeli w głosowaniu 
uzyskał ilość głosów (znaków „X” w kratce nad wyrazem „ZA”) przewyższającą połowę liczby 
radnych obecnych na sesji, z zastrzeżeniem § 6. 

§ 10. 
1. W protokole Komisja Skrutacyjna określa co najmniej: 
1) liczbę Radnych obecnych na sesji uprawnionych do głosowania; 
2) imię i nazwisko zgłoszonego kandydata; 
3) liczbę głosów minimalną, konieczną do ważnego wyboru, zgodnie z § 6 Regulaminu.  
4) Liczbę radnych, którym wydano karty do głosowania; 
5) Liczbę kart wyjętych z urny (gdyby liczba kart wyjętych z urny różniła się od liczby osób, 

którym wydano karty do glosowania, Komisja Skrutacyjna podaje w protokole przypuszczalną 
przyczynę tej niezgodności)  

6) Liczbę kart nieważnych; 
7) Liczbę głosów nieważnych; 
8) Liczbę głosów ważnych; 
9) Liczbę głosów ważnych oddanych za wyborem kandydata; 
10) Liczba głosów ważnych oddanych przeciw wyborowi kandydata 
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- a nadto stwierdza wynik wyborów, tzn. czy kandydat uzyskał wystarczającą liczbę głosów, o 
której mowa w pkt 3. 
2. Komisja Skrutacyjna odnotowuje w protokole wszelkie okoliczności i uwagi mogące mieć 
wpływ na wynik głosowania oraz zastrzeżenia zgłoszone przez członków Komisji Skrutacyjnej 
odnoszące się do naruszenia procedury w trakcie głosowania, obliczania głosów lub sporządzania 
protokołu.  
3. Ustala się wzór protokołu z przeprowadzonego głosowania zgodnie z brzmieniem załącznika nr 
1 do Regulaminu.  

 
Rozdział III 

Zasady głosowania w przypadku zgłoszenia co najmniej dwóch kandydatów. 
§ 11. 

Karty do głosowania sporządzone według jednolitej formy zawierają brzmienie: „Karta do 
głosowania w wyborach Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo” oraz zamieszczone w 
kolejności alfabetycznej

§ 12. 

 imiona i nazwiska radnych zgłoszonych na kandydatów na 
Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo. Obok każdego nazwiska z lewej strony umieszcza się 
jednakową kratkę.  

1. Radni dokonują wyboru poprzez postawienie znaku „X” w jednej kratce, obok nazwiska 
kandydata, opowiadając się w ten sposób za wyborem tego kandydata na Przewodniczącego Rady.  
2. Jeżeli radny na karcie do głosowania: 
1) postawi znak „X” w więcej niż jednej kratce; 
2) nie postawi znaku „X” w kratce obok nazwiska żadnego kandydata; 
3) wypełni kartę w sposób niezgodny z ustępem 1; 
- głos taki uważa się za nieważny. 
3. Karty wyjęte z urny, niesporządzone przez Komisje Skrutacyjną, są kartami nieważnymi. 
4. Kart całkowicie przedartych Komisja Skrutacyjna nie bierze pod uwagę.  

 
§ 13. 

Za wybranego na Przewodniczącego Rady uważa się kandydata, który uzyskał największą ilość 
głosów (znaków „X” w kratce przy nazwisku tego kandydata), przewyższającą połowę liczby 
radnych obecnych na sesji, z zastrzeżeniem § 6.  

 
 

§ 14. 
1. W przypadku, gdy zgłoszono więcej niż dwóch kandydatów, a w głosowaniu żaden z nich nie 
otrzymał wymagającej większości głosów, zgodnie z § 6 Regulaminu, przeprowadza się drugą 
turę głosowania spośród kandydatów, którzy otrzymali kolejno dwie największe ilości głosów lub 
spośród kandydatów, którzy otrzymali największą równą ilość głosów.  
2. Jeżeli jeden z kandydatów otrzymał największą ilość głosów, ale ilość ta nie stanowi 
wymaganej większości, o której mowa w § 6 Regulaminu, a następnej kolejności dwóch lub 
więcej kandydatów otrzymało równą ilość głosów, przeprowadza się dodatkowe głosowanie na 
tych kandydatów, a następnie drugą turę głosowania, o której mowa w ust. 1. W drugiej turze 
głosowania bierze udział kandydat, który uzyskał największą ilość głosów w pierwszej turze 
głosowania oraz kandydat, który uzyskał największą ilość głosów w  głosowaniu dodatkowym.  
3. W dodatkowym głosowaniu oraz drugiej turze głosowania Regulamin stosuje się odpowiednio. 
4. W przypadku braku rozstrzygnięcia, mimo przeprowadzenia dwóch tur głosowania, 
przeprowadza się ponowne wybory łącznie z ponownym zgłaszaniem kandydatów.  

§ 15. 
1. W protokole komisja Skrutacyjna określa co najmniej: 
1) liczbę radnych obecnych na sesji uprawnionych do glosowania; 
2) imiona i nazwiska zgłoszonych kandydatów; 
3) liczbę głosów minimalną, konieczną do ważnego wyboru, zgodnie z § 6 Regulaminu; 
4) liczbę radnych, którym wydano karty do głosowania; 
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5) liczbę kart wyjętych z urny (gdyby liczba kart wyjętych z urny różniła się od liczby osób, 
którym wydano karty do glosowania, Komisja podaje w protokole przypuszczalną przyczynę 
tej niezgodności); 

6) liczbę kart nieważnych; 
7) liczbę głosów nieważnych; 
8) liczbę głosów ważnych; 
9) liczbę głosów ważnych oddanych na poszczególnych kandydatów a nadto stwierdza wynik 

wyborów.  
2. Komisja odnotowuje w protokole wszelkie okoliczności i uwagi mogące mieć wpływ na wynik 
głosowania oraz zastrzeżenia zgłoszone przez członków Komisji Skrutacyjnej odnoszące się do 
naruszenia procedury w trakcie głosowania, obliczania głosów lub sporządzania protokołu.” 
3. Ustala się wzór protokołu z przeprowadzonego głosowania zgodnie z brzmieniem załącznika nr 
2 do Regulaminu.” 

 
Załącznik Nr 1 do Regulaminu 

Protokół 
Komisji Skrutacyjnej Rady Gminy Darłowo  

powołanej na LXXV  Sesji VIII kadencji Rady Gminy Darłowo  
w dniu 8 listopada 2023 roku. 

 
w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo. 
 
Komisja Skrutacyjna w składzie: 
1. Przewodniczący/Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej – radny/radna …………………….  
2. Członek Komisji Skrutacyjnej – radny/radna ……………………………………. 
3. Członek Komisji Skrutacyjnej – radny/radna …………………………………… 
 
Po wyjęciu kart z urny i ich przeliczeniu stwierdza co następuje: 
1) Liczba radnych Rady Gminy Darłowo obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 

……………… 
2) Na Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo zgłoszono kandydaturę radnego/radnej: 

……………………………… 
3) Minimalna liczba głosów, konieczna do ważnego wyboru, zgodnie z § 6 Regulaminu;  
4) Liczba radnych, którym wydano karty do głosowania: ………….. 
5) Liczba kart wyjętych z urny : …………… 
6) Liczba kart nieważnych: ……………… 
7) Liczba głosów nieważnych: ………….. 
8) Liczba głosów ważnych: ……………… 
9) Liczba głosów ważnych  oddanych za wyborem kandydata:  ……. 
10) Liczba głosów ważnych oddanych przeciw wyborowi kandydata:  ……… 
 
W związku z powyższym Komisja Skrutacyjna stwierdza, że na Przewodniczącego Rady Gminy 
Darłowo, uzyskując bezwzględną ilość głosów, został/a wybrany/a radny/radna: 
…………………………………………………………………………………………. 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano: 
1. Przewodniczący/Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej – radny/radna ………………… 
2.  Członek Komisji Skrutacyjnej – radny/radna ……………………………………. 
3. Członek Komisji Skrutacyjnej – radny/radna …………………………………… 

 
Załącznik nr 2 do Regulaminu 

Protokół Komisji Skrutacyjnej Rady Gminy Darłowo  
powołanej na LXXV sesji VIII kadencji Rady Gminy Darłowo  

w dniu 8 listopada 2023 roku  
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w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo. 
Komisja Skrutacyjna w składzie: 
1. Przewodniczący/Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej – radny/radna ……………….. 
2. Członek Komisji Skrutacyjnej – radny/radna ……………………………….. 
3. Członek Komisji Skrutacyjnej – radny/radna  ……………………………….. 
Po wyjęciu kart z urny i ich przeliczeniu stwierdza, co następuje: 
1) liczba radnych Rady Gminy Darłowo obecnych na sesji uprawnionych do glosowania: …. 
2) Na Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo zgłoszono kandydatury radnych:  
1/ ……………………….. 
2/ ……………………….. 
3/ ………………………. 
3) Minimalna liczba głosów, konieczną do ważnego wyboru, zgodnie z § 6 Regulaminu; 
4) Liczba radnych, którym wydano karty do głosowania: ……. 
5) Liczba kart wyjętych z urny : …… 
6) Liczba kart nieważnych: ……… 
7) Liczba głosów nieważnych: ……… 
8) Liczba głosów ważnych: ……… 
9) Liczba głosów ważnych oddanych na poszczególnych kandydatów: 
1/ ……………………………… - oddano głosów: …. 
2/ ………………………………. – oddano głosów: …. 
3/ ………………………………. – oddano głosów: …. 
W związku z powyższym Komisja Skrutacyjna stwierdza, że na Przewodniczącego Rady Gminy 
Darłowo, uzyskując bezwzględną ilość głosów został/a wybrany/a radny/a:  
………………………………………………………………………………………………..   
Na tym protokół zakończono i podpisano: 
1. Przewodniczący/a Komisji Skrutacyjnej – radny/a …………………………….(podpis) 
2. Członek Komisji Skrutacyjnej – radny/a ……………………………(podpis) 
3. Członek Komisji Skrutacyjnej – radny/a ……………………………  (podpis)” 
 
 
Wiceprzewodnicząca Rady zapytała czy są uwagi do przedstawionego regulaminu? 
Nikt nie zgłosił uwag.   
 
Wiceprzewodnicząca poddała pod głosowanie podjęcie uchwały proceduralnej do protokołu 
w sprawie przyjęcia regulaminu głosowania wyboru Przewodniczącego Rady Gminy w wersji 
przedstawionej przez Komisję Skrutacyjną. 
  
Podczas głosowania na sesji obecnych było 13 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 13 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 
Darłowo  
13 głosami za podjęciem uchwały proceduralnej, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących 
podjęła uchwałę proceduralną

 

 w sprawie przyjęcia regulaminu głosowania wyboru 
Przewodniczącego Rady Gminy w wersji przedstawionej przez Komisję Skrutacyjną. 

Uchwała Proceduralna 
Rady Gminy Darłowo  
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z dnia 8 listopada 2023 roku 
w sprawie ustalenia regulaminu głosowania w wyborach Przewodniczącego Rady 
Gminy Darłowo. 

         Na podstawie § 61 ust. 1 Statutu Gminy Darłowo (Dziennik Urzędowy Województwa 
Zachodniopomorskiego z 2003 r. Nr 50, poz. 845; z 2008 r. Nr 35, poz. 701; z 2009 r. Nr 52, 
poz. 1337; z 2010 r. Nr 82, poz. 1549, z 2015 r. poz. 1077, poz. 4248; z 2018 r. poz. 1111, 
poz. 4491; z 2020 r. poz. 283; z 2021 r. poz. 5541  uchwala się, co następuje: 

§ 1. Ustala się Regulamin głosowania w wyborach Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo, 
zgodnie z brzmieniem załącznika do niniejszej uchwały. 

§ 2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

  

Wiceprzewodnicząca prosiła Komisję Skrutacyjną o rozdanie kart do głosowania.  
 
Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej wyczytywała zgodnie z listą obecności z imienia                              
i nazwiska obecnych na sesji radnych, którzy odbierali karty do głosowania i w wyznaczonym 
miejscu dokonywali głosowania tajnego a następnie podchodzili wrzucać do urny wypełnione 
karty do głosowania. 
 
 

Po wrzuceniu do urny karty przez ostatniego radnego Wiceprzewodnicząca Rady ogłosiła 
pięciominutową przerwę w celu obliczenia głosów i podania wyników głosowania przez 

Komisję Skrutacyjną. 
 

Po przerwie: 
Wiceprzewodnicząca Rady stwierdziła, że na sali obrad obecnych jest 13 radnych co stanowi 

kworum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
Radny Mirosław Gałuszkiewicz – był nadal nieobecny. 

Radny Grzegorz Hejno – był nadal nieobecny. 
 
 
Wiceprzewodnicząca Rady oddała głos Przewodniczącej Komisji Skrutacyjnej w celu 
odczytania protokołu z tajnych wyborów Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo. 
 
Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej odczyta protokół wyboru Przewodniczącego. 
 
 
Komisja Skrutacyjna stwierdziła, że na Przewodniczącą Rady Gminy Darłowo 
uzyskując bezwzględną ilość głosów został wybrany radny Henryk Ignatowicz.  
 
Na sali obrad rozległy się oklaski.  
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/Protokół Komisji Skrutacyjnej Rady Gminy Darłowo powołanej na LXXV sesji VIII kadencji Rady Gminy 
Darłowo  w dniu 8 listopada 2023 roku w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo stanowi 
załącznik nr 96 do niniejszego protokołu/  

/Koperta z kartami do głosowania w wyborach na Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 
97 do niniejszego protokołu/  

 

Pani Justyna Osses Wiceprzewodnicząca Rady odczytała uchwałę w sprawie wyboru 
Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo. 

 
„Uchwała Nr LXXV.728.2023 

Rady Gminy Darłowo 
z dnia 8 listopada 2023 roku 

 
w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo. 
 
           Na podstawie art. 19 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym 
(Dz. U. z 2023 roku pozycja 40 z późn. zm.) Rada Gminy Darłowo stwierdza co następuje: 

§ 1. 
W wyniku  głosowania tajnego na Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo  wybrano 
radnego Henryka Ignatowicza. 

§ 2. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.” 

 
 
Wiceprzewodnicząca stwierdziła, że uchwała w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady 
Gminy Darłowo została podjęta. 

/Uchwała Nr LXXV.728.2023 Rady Gminy Darłowo z dnia 8 listopada 2023 roku w sprawie wyboru 
Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 98 do niniejszego protokołu/  
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Justyna Osses powiedziała, że skoro mamy już wybranego 
Przewodniczącego Rady, wypada przekazać prowadzenie dalszej części obrad 
Przewodniczącemu Rady. 
 
Mówczyni powiedziała, że prosi Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo o dalsze 
prowadzenie obrad. 
 
Przewodniczący Rady Henryk Ignatowicz powiedział, że bardzo dziękuje. Jest to dla niego 
zaszczyt. Mówca powiedział, że wybór jego osoby na przewodniczącego rady nic nie 
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zmienia. Przewodniczący Rady powiedział, że będzie dalej się starał być głosem wszystkich – 
każdego z radnych, nie będzie prowadził, żadnej autorytarnej działalności w sensie, że będzie 
swoje opcje w jakimś stopniu prezentował. To będzie zawsze głos wspólny. Za każdym 
razem, jeżeli kiedykolwiek taka będzie potrzeba, będzie radę godnie reprezentował. 
Przewodniczący powiedział, że ma nadzieję i tak będzie się starał i też obiecał panu wójtowi i 
wszystkim pracownikom, że to jego przewodnictwo rady będzie za zgodą i deklarował się, że 
będzie to obopólna współpraca. Ale jak będą to jakieś konfliktowe sprawy to będzie to głos 
wspólny, gdy wypracują jakąś wspólną platformę porozumienia. Przewodniczący powiedział 
do radnych, że łatwo mu będzie przewodniczyć im, ponieważ ich wszystkich albo lubi, albo 
bardzo lubi bez wyjątku.  
 
Radny Robert Ciszek powiedział, że zdania są podzielone.  
 
Przewodniczący powiedział, że tyle jego wyjaśnienia.  
 
 
 
Ad.32.
Wolne wnioski i zapytania. 

  

Pan Wiceprzewodniczący zapytał czy ktoś  Państwa chciałby zabrać głos w tym 
punkcie? 

 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że na początku chciałby 

bardzo serdecznie pogratulować wyboru. Wójt powiedział, że nie ukrywa, że chyba wszyscy 
tutaj z niecierpliwością czekaliśmy na ten wybór, na potwierdzenie tego wyboru, który był dla 
większości nas przewidywalny. Wójt powiedział, że pan Henryk pełnił już tą funkcję                             
w zastępstwie już parę miesięcy, więc brzydko powiedzieć, że to mu się należy, bo tak nie 
można powiedzieć, ale pokazał nam wszystkim, że godnie będzie na tym stanowisku po 
prostu kierował radą gminy. Przy tej też okazji pan wójt ze swojej strony w imieniu 
pracowników deklaruje, bo ta współpraca układa się pomiędzy nami bardzo dobrze i myśli, że 
tak dalej będzie. Pan wójt powiedział, że wie, że przed nami kolejne wyzwania, kolejne 
wybory, że to praktycznie jest końcówka kadencji, ale ma nadzieję, ze tu teraz dzisiaj właśnie 
te wybory pokazały jednogłośnie, że nasza rada gminy też jest zgrana, że jest silna, że działa 
dla dobra naszej małej ojczyzny. Pan wójt powiedział, że jeszcze raz bardzo serdecznie 
gratuluje pani Justynie i panu Henrykowi tych zaszczytnych funkcji i ma nadzieję, że będą tu 
współpracować najlepiej jak będą mogli wspólnie, żeby rozwijać naszą małą ojczyznę i dla 
dobra naszych mieszkańców.  

 
Pan Henryk Ignatowicz Przewodniczący Rady zapytał śmiejąc się czy ktoś jeszcze 

chciałby zaspokoić jego próżność i Justyny? Jeszcze?  
 
Pan Wójt powiedział, że chciałby tylko przypomnieć, że w dniu 11 listopada jest 

zorganizowane wyjście w Dzień Niepodległości w sobotę i bardzo by prosił – jeżeli ktoś ma 
okazję – uczestniczyć. Też będzie delegacja z gminy. Pan wójt powiedział, że zaprasza 
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bardzo serdecznie w imieniu swoim jak i też Burmistrza Miasta Darłowo. To są takie wspólne 
obchody. My nie mamy takiego centralnego miejsca. Obchody Narodowego Dnia 
Niepodległości rozpoczynają się na godzinę 12:00 w Kościele Mariackim w Darłowie a 
później składanie kwiatów pod pomnikiem.  

 
Przewodniczący Rady powiedział, że też zachęca, żeby zamanifestować ten nasz 

patriotyzm, natomiast przeprasza, że nie będzie obecny na tych obchodach.  
 
Radny Robert Ciszek powiedział, że już się zaczęło.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że radny Wiesław mówi, że też nie może. 

Przewodniczący powiedział, że będzie na polowaniu i zapytał radnego Wiesława, gdzie radny 
będzie?  

 
Radny Wiesław Moskwa odpowiedział, że wyjeżdża.  
 
Radny Bogdan Herbeć powiedział, no nie. No nie.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że raz nie był, a zastrzelili łosia, także musi być. 

Mówca powiedział, że myśliwy belgijski tutaj w okolicach Bukowa wczoraj zabił łosia, który 
jest pod ochroną.  

 
Radny Robert Ciszek powiedział, że pewnie myślał, że to dzik.  
 
Wiceprzewodnicząca rady Justyna Osses powiedziała, że chciała podziękować całej 

radzie, za okazane zaufanie, ale także bardzo dziękuje Henrykowi za wskazanie jej, takie 
jakby naznaczenie, czy się zgodzi kandydować na tę funkcję. Wiceprzewodnicząca 
powiedziała do Przewodniczącego, że będzie go wspierać na tyle na ile będzie mogła i po 
prostu uzupełniać go jeżeli będzie taka potrzeba.  

 
Przewodniczący Rady zapytał Wiceprzewodniczącą czy dobrze gotuje?   
 
Na sali obrad rozległ się śmiech.  
 
Wiceprzewodnicząca odpowiedziała, że to się okaże.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że nie chciał by doświadczać, wolałby się najeść. 

Mówca przeprosił i zapytał czy ma ktoś jeszcze coś do powiedzenia w tym punkcie?  
 
Nikt więcej głosu nie zabrał.  
Na tym punkt zakończono.  
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Zakończenie sesji. 
Ad. 33.  

 
Wobec wyczerpania tematów ustalonego porządku obrad LXXV Sesji Rady Gminy 

Darłowo VIII kadencji – Pan Henryk Ignatowicz Przewodniczący Rady Gminy Darłowo 
zamknął obrady o godzinie 1324 w dniu 8 listopada 2023 roku. 

 

    Przewodniczący Rady Gminy Darłowo 
Obradom przewodniczył: 

      
  Henryk Ignatowicz  

 
Sekretarz obrad
Radny Rady Gminy Darłowo 

:  

    
Wiesław Moskwa  
 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziła:
Iwona Kowalska   

  

Kierownik Biura Rady 


